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ncumHurBaşKanı Recep Tayyip Erdoğan, Eğitim Öğre-tim Yılı Açılışı, Eğitim Teknolojileri AR-GE ve Kalite Zir-vesi’ne katıldı. Erdoğan, burada gerçekleştirdiği konuş-mada sosyal medya ve oyun platformlarına ilişkinönemli mesajlar verdi. Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Sos-yal medyanın, bir takım oyun platformlarının gençleri-mizi nasıl zehirlediğine sık sık şahit oluyoruz.” dedi.
n “oYun platformları şiddeti teşvik etme yanında, aile ya-pımızı bozan sapkın akımların özendirilmesine de ara-cılık ediyor” ifadelerini kullanan Erdoğan, “Türkiye’ninekonomik, sosyal ve güvenlik noktasında zafiyete uğrat-maya çalışan ırkçılık tuzağının merkez üssü sanal alem-dir. Dijital dünyanın denetimsiz yapısı, pek çok tehdidiberaberinde getirmektedir” şeklinde konuştu.

Terör ordusu
sorusturulmalıSoykırımcı İsrail’in, Gazze’nin doğu sınırı boyunca bir bölgedeki tarımarazileri ve sivil binaları hukuka aykırı şekilde tahrip ettiğini belirtenUluslararası Af Örgütü, bu yıkımın “kasten yıkım ve toplu cezalandırmasavaş suçları” kapsamında soruşturulması çağrısında bulundu

nDışişleri Bakanı Hakan Fidan, Kosova Başbakan Yar-dımcısı Donika Gervalla-Schwarz ile başkent Priştine’debir araya geldi. Türkiye’nin komutasını üstlendiğiKFOR’un bölgede güvenliğin tesisi açısından son dereceönemli bir role sahip olduğuna dikkati çeken Bakan Fi-dan, Türkiye’nin bu görevi başarıyla sürdürdüğünü gör-menin gurur vesilesi olduğunu vurguladı.
nBaKan Fidan, Kosovalı mevkidaşıyla terörle mücadelekonusunu ve Fetullahçı Terör Örgütüne (FETÖ) karşıatılması gereken adımları ele aldıklarını aktararak, şöy-le devam etti: “Maalesef Kosova’daki FETÖ varlığı biziendişelendirmeye devam ediyor. Şunu hatırlatmak iste-rim. FETÖ, Kosova için de bir tehdittir. Kosova’nın gü-venliği ve refahı için FETÖ ile kararlı biçimde mücadeleedilmesi gerekmekte” ifadelerini kullandı. / 6’Da

Oyun 
platformları
gençlerimizi 
zehirliyor

BİNALAR YIKILIRKEN KUTLAMA
nuluslararası Af Örgütü, terörist İsrail ordusunun işgal al-tındaki Gazze’nin doğu çevresi boyunca bir tampon bölgeyiönemli ölçüde genişletme kampanyasının, “kasten yıkım vetoplu cezalandırma savaş suçları” kapsamında soruşturul-ması gerektiğini bildirdi. Örgütün Kriz Kanıtları Laboratuva-rı’nın, Ekim 2023-Mayıs 2024 ayları arasında işgalci İsrailaskerleri tarafından sosyal medyada paylaşılan uydu görün-tülerini ve videoları analiz ederek, Gazze’nin doğu sınırı bo-yunca yaklaşık 1 ila 1,8 kilometre genişliğinde yeni boşaltıl-mış araziler tespit ettiği belirtilen açıklamada, İsrail askerle-rinin arka planda binalar yıkılırken fotoğraf çektirdikleriveya kutlama yaparken görüldükleri kaydedildi.

BİNLERCE AİLE ZORLA EVİNDEN EDİLDİ
n israil ordusunun buldozerler ve elle yerleştirilmiş patlayı-cılar kullanarak tarım arazilerini ve sivil binaları hukuka ay-kırı şekilde tahrip ettiği; evler, okullar ve camiler dahil tümmahalleleri yerle bir ettiği kaydedildi. Açıklamada değerlen-dirmelerine yer verilen Küresel Araştırma, Savunuculuk vePolitika Direktörü Erika Guevara-Rosas, İsrail ordusununGazze’deki acımasız yıkım kampanyasının, bir tür keyfi tah-ribat olduğunu dile getirerek, “Araştırmalarımız, İsrail güçle-rinin binlerce aileyi evlerinden zorla çıkardığını ve toprakla-rını yaşanmaz hale getirdiğini gösterdi” ifadesini kullandı.Örgütün analizleri, Gazze’nin sistematik olarak yok edilme-siyle tutarlı bir model ortaya koyduğuna işaret etti. / 7’De

GAZZE’DE ATEŞKES 
POLEMİĞİ SÜRÜYOR 7’

D
E

1,9 milyon kişi
kıtlık çekiyor

n GıDa Krizine Karşı Küresel Ağ’ın ha-zırladığı rapora göre, ‘felaket/kıtlık’eşiğinde yaşayan insan sayısı 2023yılına kıyasla 2024’te iki katındanfazla artarak 1,9 milyona ulaştı. Ra-porda, bu durumun başlıca nedenle-ri olarak çatışmalar, aşırı iklim olay-ları ve ekonomik şoklar gösterildi.Özellikle Sudan ve Gazze Şeridi’nde-ki çatışmaların, bu ülkelerde yaşa-yan milyonlarca insanı açlıkla karşıkarşıya bıraktığı belirtildi.

Cenin'i harabeye
çevirip çekildi

n TerÖrisT İsrail ordusu, işgal altın-daki Batı Şeria’nın Cenin kenti vekampına yönelik 10 gündür devamettiği işgal ve baskınlar sonrasında,arkalarında büyük yıkım bırakarakgeri çekildi. Cenin halkı, daha öncebirçok kez olduğu gibi İsrail güçleri-nin geri çekilip çevredeki askerikontrol noktalarına mevzilendiktensonra kente ve kampa yeniden sal-dırmak için geri döneceklerindenendişe ettiklerini dile getirdi. / 7’De

Sosyal medyanın insanları birbirlerine düş-manlaştırdığını ifade eden CumhurbaşkanıErdoğan, “Sosyal medyanın, bir takım oyunplatformlarının gençlerimizi nasıl zehirle-diğine sık sık şahit oluyoruz” mesajını verdi

Cumhurbaşkanı Erdoğan, İstanbul Lütfi
Kırdar Kongre ve Sergi Sarayı’nda ger-
çekleştirilen Eğitim Teknolojileri Ar-Ge
ve Kalite Zirvesi’ne katıldı. Erdoğan,
öğrencilerle birlikte ders zili çaldı.

FETÖ, Kosova 
için de tehdit
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Kosova’da konuşan Dışişleri Bakanı Fidan,“FETÖ, Kosova için de bir tehdit. Kosova’nıngüvenliği ve refahı için FETÖ ile kararlı bi-çimde mücadele edilmesi gerekmekte” dedi

Dünyanın 
en büyük 

vurgununa 
operasyon

nBeYKoz Cumhuriyet Savcılı-ğı’nın yürüttüğü operasyon-la, 3 milyon kişiyi dolandı-ran Dubai merkezli OmegaPro şirketinin iki yöneticisiİstanbul’da yakalandı. Şir-ketin CEO’su Andreas Sza-kacs, Türkiye’deki mağdur-ların şikayeti üzerine tem-muzda tutuklandı. CEO’yukurtarmaya çalışan Hollan-dalı patron Robert Velgheise İstanbul’a geldiğindejandarmanın dikkatini çek-ti. Levent’te üç otelde rezer-vasyon yaptırıp kimliğinigizlemeye çalışan Velghe,Szakacs’ı cezaevinde ziyaretederken yakalandı. / 6’Da

Gıdada makas açılıyor
Küresel gıda fiyatları ağustosta yıllık bazda yüzde 1,1 düşüş

gösterdi. Türkiye’de ise aynı dönemde yıllık yüzde 44,4 oranın-
da artış göstererek dünya ortalamasının çok üzerinde seyretti

n Birleşmiş milletler Gıda ve
Tarım Örgütü (Fao) tarafın-
dan açıklanan verilere göre,
küresel gıda fiyatları ağustos
ayında hafif bir düşüş yaşasa
da Türkiye’de gıda enflasyonu
yüksek seyretmeye devam
ediyor. Fao’nun Küresel Gıda
Fiyat endeksi, ağustos ayında
önceki aya göre 0,3 puan, yıl-
lık bazda yüzde 1,1 azaldı.
Türkiye’de ise gıda enflasyo-
nu yıllık yüzde 44,4 olarak
gerçekleşti. Bu durum, Türki-
ye ile küresel gıda fiyatları
arasındaki makasın giderek
açıldığını gösteriyor.

4 günde 35 
terörist etkisiz
hale getirildi

nTürK Silahlı Kuvvetleri’ninIrak ve Suriye’nin kuzeyin-deki terör operasyonları sü-rüyor. Milli Savunma Bakan-lığı son operasyonlara iliş-kin açıklamasında, Irak’ınkuzeyinde yer alan Metina,Zap, Gara, Hakurk, Kandil veAsos bölgelerindeki terö-ristlere yönelik operasyonyapıldığını, ilk belirlemeleregöre bu operasyonda 27 te-röristin etkisiz hale getiril-diği bildirildi. Bakanlık, FıratKalkanı bölgesinde ise 8PKK/YPG’li teröristin etkisizhale getirildiğini açıkladı.

Kredi kartı limitine denetim
nYeni Orta Vadeli Program’da (OVP)kredi kartına yönelik düzenlemesinyali dikkat çekti. Resmi Gaze-te'’e yayımlanan OVP’ye göre, kre-di kartı limitlerinin belirlenmesin-de SGK ve Risk Merkezi verilerikullanılacak. Bu sayede, bireyleringelir durumlarına göre daha ger-çekçi limitler belirlenmesi hedefle-niyor. Bununla, aşırı borçlanmanınönüne geçilmesi planlanıyor.

nKara para aklama ve vergi kaçırma suçundan yargılanan Dilan ve Engin Polat davasın-da mahkeme ara kararını açıkladı. Engin Polat’ın 3 ayrı suçtan toplam 20’şer yıldan40’ar yıla kadar hapisle cezalandırılmasının istendiği davada, mahkeme, tutuklu sanık-lar Engin Polat, Sezgin Polat, Alper Kürşat Polat ve muhasebeci Ahmet Gün için tahliyekararı verdi. Sanıklar tutuksuz yargılanacak ve ayrıca yurtdışı çıkış yasağı uygulanacak.
Engin Polat ve 3 sanığa tahliye İstanbul'da metrobüs yangını

nHalıcıoğlu durağındaki metrobüsten henüz bilinme-yen bir nedenle alevler yükseldi. Metrobüsten yolculartahliye edilirken olayda ölen ya da yaralanan olmadı.Okmeydanı mevkisinde trafik yoğunluğu oluşurken,yangının klima arızası nedeniyle çıktığı öngörülüyor.
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ÇOCUK yaşta geçirdiği havale sonu‐cu görme kaybı yaşayan ve göz bebeğibeyazlayan Özgür Adal’a "göz dövmesi"umut oldu. 28 senedir estetik kaygısı ya‐şadığını söyleyen Adal “göz dövmesi” ilehem kontak lensten kurtuldu hem de öz‐güvenini geri kazandı. Medipol MegaÜniversite Hastanesi'nden yapılan açık‐lamaya göre, travma, kaza ya da bir has‐talık nedeniyle ortaya çıkan görme kay‐bının ardından gözler normal formunukaybedip istenmeyen bir şekilde renkdeğişikliği ortaya çıkabiliyor, bu da kişi‐lerde estetik kaygısı yaratıyor. Gözlerin‐de beyaz bir renk oluşan ve bundan ra‐hatsız olan görme engelliler için gözdövmesi umut oldu. Verilen bilgiye göre,İstanbul’da yaşayan 28 yaşındaki ÖzgürAdal'ın da çocuk yaşta geçirdiği havaleyebağlı olarak sol göz retinası dekole ol‐muş ve katarakt ortaya çıkmış. Estetikkaygısı yaşayan Adal, Medipol Mega Üni‐versite Hastanesi hekimlerinin başarılıoperasyonuyla artık daha rahat bir şekil‐de sosyal yaşantısına devam ediyor.Açıklamada müdahaleyi gerçekleştiren,Medipol Mega Üniversite Hastanesi GözSağlığı ve Hastalıkları Bölümü’nden Doç.Dr. Cafer Tanrıverdi ve Doç. Dr. Şenay

Aşık Nacaroğlu'nun değerlendirmeleri‐ne de yer verildi. Tanrıverdi ve Nacaroğ‐lu'nun sürece ve dövme uygulamasınailişkin verdikleri bilgiye göre, hasta este‐tik kaygılarla kendilerine başvurdu. Kü‐çük yaşta havale sonucu görme kaybı ya‐şayan hastanın gözünde beyaz renktekatarakt ve retina dekolmanı bulunuyor‐du. Göz bebeği siyah olan prostetik kon‐tak lens kullanan hasta, lensi artık yanetkilere bağlı takamıyor ve sol gözünde‐ki beyazlık kendisini rahatsız ediyordu.

Normalden kalın olan söz konusukontak lensler çok konforlu bir kullanı‐ma sahip olmadığı gibi, sabah takıp ak‐şam çıkarılması gerekiyor. İlk başta es‐tetik kaygısını gidermek için hastaya ka‐tarakt ameliyatı yapılması düşünüldüfakat retina dekolmanından dolayı has‐tanın göz sağlığı bu ameliyata uygun de‐ğildi. Bu tür vakalarda gözde küçülmeoluşabileceğinden estetik amaçlı bileolsa katarakt cerrahisi yapılamıyor. Has‐ta, sol gözünde ışık hissi bulunmadığın‐

dan retina dekolmanı ameliyatına dauygun görülmedi. Değerlendirmeler veyapılan tetkikler sonucunda hastanıngöz bebeğine “Göz Dövmesi” yapılması‐na karar verildi. Halk arasında "GözDövmesi" olarak bilinen tekniğin sterildövme boyalarıyla yapıldığını aktaranDoç. Dr. Tanrıverdi, "Bu işlemi dışardadövme yapılan boyalarla yapıyoruz fa‐kat bu boyalar steril olarak bize geliyor.Hastamıza lazer yardımı ile 15 dakikasüren ameliyat ile boyayı göz bebeğineenjekte ettik. Bu yöntemi her hastayauygulayamıyoruz. Uygun olmayan has‐talarda ise özel enjektörler yardımıyla'Göz Dövmesi' yapıyoruz. Böyle durum‐larda estetik kaygıyı gidermek için gö‐zün yerine protez göz yapmamız gere‐kebiliyor. Biz hastanın protez takması‐nın yerine kendi gözünün yerinde kal‐masını daha çok istiyoruz." ifadelerinikullandı. Doç. Dr. Aşık Nacaroğlu ise,"Göz Dövmesi tekniğinin, korneası uy‐gun olan hastalarda güvenli bir şekildeuygulanabilir. Bu uygulama görmeyengözlerde göz bebeğinin ortasına, görenancak ışık saçılmaları yaşayan, iris hasa‐rı olan hastalarda ise göz bebeğinin dı‐şındaki bir alana uygulanır." dedi. (AA)

�� SERRA KARAÇAM
BANVİT BRF'nin, Milli Eğitim Ba‐kanlığı iş birliği ile hayata geçirdiği,sağlıklı nesillerin yetişmesine ve gıdaisrafının önlenmesine katkıda bulun‐mayı amaçlayan Akıllı Çocuk Sofrasıprojesi danışmanlarından Eğitim Bi‐limci Dr. Özgür Bolat, son makalesindebirçok ebeveynin çocuğunun yemekyememesinden şikayet ettiğine dikkatiçekti. Bolat, aslında çoğu zaman çocu‐ğun yemeğe değil, anne ve babasının

baskısına direnç gösterdiğini belirtti.Peki neden başka yerde değil de bura‐da direnç gösteriyor? sorusuna cevaparayan Bolat, makalesinde, çocuklarınkendi kimliklerini kabul ettirmek içindirenci genelde anne ve babanın has‐sas olduğu alanlarda gösterdiğine de‐ğinerek, "Bazı çocuk bunu yemekte ya‐par, ailesinin Elalem ne der? korkusu‐nu keşfeden çocuk ise misafir geldiğin‐de veya AVM’de yapar. Tabii aslında biralanda direnç gösteren çocuk, başkadurumlarda da gösteriyordur ama ai‐leler genellikle hassas olduğu durum‐lardaki direnci hatırlar. Kısacası, çocukyemeğe değil, baskı, zorlama ve müda‐haleye direnç gösteriyor olabilir. Bu daevde ilişkinin zayıf olduğunun göster‐gesidir. Bu durumlarda çocuk hem aileile hem de yemekle olumsuz ilişki ku‐rabilir. Çünkü yemek zamanını, baskıile bağdaştırır ve yemek yemeye dire‐nir." değerlendirmesini yaptı. Makalede şunlara vurgu yapıldı:"Hem yemekte hem de yemekle doğruilişki kurmak gerekiyor. Yemekte ilişki‐yi bozan bazı ebeveyn davranışları var‐

dır. Zorla yemek yedirmek, yemektesohbet etmemek (eskiden sohbet ayıpkarşılanırdı ama şu anda bağlanmaiçin bir fırsat olarak görülmeli), tabletveya telefon vermek, çocuğun yaşı uy‐gun olması rağmen ebeveynlerdenfarklı yemekler vermek (bebekse tabiiayrı olmak zorunda), ne kadar ve nasılyiyeceğine müdahale etmek, sürekliuyarıda bulunmak, çocuğun doyupdoymadığına onun adına karar ver‐mek, okulla ilgili kontrol soruları sor‐mak, uçak yapmak gibi kandırarak ye‐mek yedirmek veya dikkatini başka ta‐rafa çekmek gibi davranışlar, yemekteilişkiyi olumsuz etkiler. Bu nedenlehem yemekle hem de yemekte sağlıklıilişki kurmak için çocuk yemek alanınıkeyifli ve ailesiyle bağ kurduğu bir yerolarak görmelidir. Ayrıca mümkünsedüzenli olarak yemekler ailece birlikteyenilmelidir. Kanada’da yapılan biraraştırmada aile ile haftada en az 3 kezyemek yiyen çocukların fast food tarzıyemekleri daha az tükettiği saptandı.Kısacası, çocuk yemekte iyi ilişki ku‐runca, yemekle de iyi ilişki kurar."

��ESMA ÇOĞALTAY
ANKARA Üniversitesi Tıp Fakültesi Ço‐cuk Enfeksiyon Hastalıkları Bilim Dalı Baş‐kanı Prof. Dr. Ergin Çiftçi, İngiltere başta ol‐mak üzere Avrupa'da vaka sayılarında artışgörülen, Türkiye'nin de içinde olduğu bazıülkelerde çocuk ölümlerine neden olanStrep‐A bakterisinin yol açtığı enfeksiyonailişkin bilgileri paylaştı. Strep‐A'nın bakteri‐yel bir enfeksiyon olduğunu aktaran Çiftçi,bunun toplumda "beta" olarak da bilinen veuzun yıllardır görülen bir enfeksiyon oldu‐ğunu vurguladı. Ergin Çiftçi, salgın döne‐minde önlemlerin etkisiyle Strep‐A ile dahaaz karşılaşıldığını belirterek, "Pandemi son‐rasında diğer solunum yolları enfeksiyonla‐rı gibi Strep‐A hastalığını da daha sık gör‐meye başladık. Strep‐A esasında çoğunluklabademcik iltihabı tablosuna yol açıyor. Has‐talığı tanıması da oldukça kolay, çocuklardaateş, boğaz ağrısı, yutma güçlüğü, baş‐karınağrısı, kusma gibi belirtilerle seyrediyor."değerlendirmesinde bulundu.

‘AĞIR KLİNİK TABLOLARA 
NEDEN OLABİLİYOR’Prof. Dr. Çiftçi, hastalığın zamanında te‐davi edilmesinin önemine işaret ederek,sözlerini şöyle sürdürdü: "Strep‐A zama‐nında tedavi edilmezse daha ağır klinik tab‐lolara neden olabiliyor. Bazı çocuklarda bo‐ğaz enfeksiyonuyla birlikte halkımızın 'kızıl'hastalığı dediği cilt döküntüsü oluşabiliyor.Bunun haricinde 'streptokoksik toksik şoksendromu' veya 'nekrotizan fasiit' dediği‐miz ciltte yumuşak dokularda ciddi kliniktablolara yol açabiliyor. Bütün vücudu etki‐leyen oldukça ağır bir tabloyla seyreden do‐laşım bozukluğu görülebiliyor. Fakat bunlarnadir karşılaşılan durumlar."Çiftçi, geçmiş yıllara kıyasla hastalığıntablosunda herhangi bir değişiklik olup ol‐madığına ilişkin, "Pandemide izolasyon ko‐şulları altındaydık ve birçok hastalığı az gö‐rüyorduk. Bu dönemde çok sayıda çocuğunbu hastalıkları geçirmemesi çocukların ba‐ğışıklık sisteminin yeterince uyarılmaması‐na yol açtı. Bu durum ve pandemi sonrasıönlemlerin kaldırılmasıyla çok sayıda virüsenfeksiyonunun dolaşımda olmasınınStrep‐A sorununu ağırlaştırdığını düşünü‐yoruz." değerlendirmesinde bulundu. Özel‐likle Batı ülkelerinde şu an Strep‐A kaynaklıciddi bir vaka artışı yaşandığına dikkati çe‐ken Çiftçi, şunları kaydetti:"Batı ülkelerinde Strep‐A vakalarının birkısmında ölümle sonuçlanan durumlar ya‐şandı. Bu aslında bizim için de uyarıcı birdurum çünkü Strep‐A dünyanın her tarafın‐da görülen bir bakteri ve benzer klinik tab‐lonun ülkemiz dahil dünyanın başka yerle‐rinde görülme ihtimali var. Şu anda da maa‐lesef bunun işaretlerini görmeye başladık.Strep‐A vakalarında sayıca oldukça artışvar. Bunun yanında dünya, Strep‐A'nın inva‐ziv ve daha tehlikeli klinik formlarını birazdaha sık görmeye başladı. Ülkemizde de buyönde veriler oluşmaya başladı. Bu nedenleçok daha dikkatli olmamız gerekiyor. Önce‐ki klinik dönemlere göre daha ciddi bir so‐runla karşı karşıya olduğumuz anlaşılıyor."
‘ÜLKEMİZDE STREP�A 
VAKALARINDA ARTIŞ VAR’Prof. Dr. Ergin Çiftçi, Türkiye'deki vakaartışlarına ilişkin, "Ülkemizde Strep‐A bildi‐rimi zorunlu hastalıklardan biri değil amameslektaşlarımız ve kendi gördüğümüz va‐kalardan biliyoruz ki Strep‐A vakalarındabir artış var. Hastalığın invaziv tipleri dedi‐ğimiz ağır formlarında da artış yaşandığınıbiliyoruz. Streptokoksik toksik şok sendro‐mu, kızıl, nekrotizan fasiit ve zatürre gibihastalığın daha ağır klinik formlarını görü‐yoruz." bilgisini paylaştı. Solunum yolu en‐feksiyonlarının şu an çok daha sık görüldü‐ğünün altını çizen Çiftçi, Strep‐A'nın aslındayıl boyu ortaya çıkabildiğini ama solunumyolu damlacıklarıyla bulaştığı için kış döne‐minde daha çok görüldüğünü anlattı.Çiftçi, ailelere de şu uyarılarda bulundu:"Ateşi çıkan, hasta olan her çocuk mutlakadoktoru tarafından değerlendirilmeli. He‐kimler Strep‐A'yı son derece iyi tanıyor, bu‐nunla ilgili tanı testleri var. Strep‐A antibi‐yotiklerle tedavi edilebilen bir hastalık.Doktorlar, Strep‐A'yı düşündüğünde bu‐nunla ilgili uygun tedaviye doğrudan başla‐yabilecektir. Aileler, çocukların ilaçlarınımutlaka önerildiği şekilde kullanmalı." 

Görme engelliler için 
göz dövmesi umut olduMedipol Mega Üniversite Hastanesi Göz Sağlığı ve Hastalıkları Bölümü’nden Doç. Dr.Cafer Tanrıverdi ve Doç. Dr. Şenay Aşık Nacaroğlu başarılı bir müdahaleye imza attı. İstan‐bul’da yaşayan 28 yaşındaki Özgür Adal, Medipol Mega Üniversite Hastanesi hekimleri‐nin başarılı operasyonuyla artık daha rahat bir şekilde sosyal yaşantısına devam ediyor

MİDE botoksu, son yıllarda öneçıkan zayıflama yöntemleri arasındayer alırken, işlem sonrasında bir uz‐mandan destek alarak beslenmeprogramının düzenlenmesi gereki‐yor. Medicana International AnkaraHastanesi Diyetisyeni Kübra Kara‐kuş, konuya ilişkin yaptığı açıklama‐da, anestezi gerekmemesi, zahmet‐siz olması ve hızlı sonuç sağlamasınedeniyle diyet ve egzersizle sonuçalamayan kişilerin sıklıkla "mide bo‐toksu" yöntemini tercih ettiklerinedikkati çekti. Söz konusu uygula‐mayla, midedeki düz kasların kasıl‐masının sınırlandırılarak, mide bo‐şalmasının yavaşlatıldığını belirtenKarakuş, "Mide botoksunda amaç,kişinin tokluk süresini uzatmaktır.İştahta azalma ve daha az yemekyeme ihtiyacı ile beraberinde kişidemakul sürede kilo kaybını sağlar."ifadesini kullandı. Kübra Karakuş,

mide botoksunun etkisinin ortalama4‐6 ay sürdüğüne işaret ederek, şudeğerlendirmede bulundu: "Midebotoksu geçici bir etkiye sahiptir. Busüreçten verim alabilmek için kişi,doğru beslenme programı ve egzer‐siz ile destekleyerek süreci hayat tar‐zı haline getirmelidir. Kişi, sürecidoğru beslenme ve hayat tarzı deği‐şikliğiyle ilerletebilirse botoksun et‐kisi geçtikten sonra da tekrar kiloalma problemi ile karşılaşmaz."
EGZERSİZLERLE DESTEKKarakuş, bu süreçte kişinin birbeslenme uzmanından mutlaka yar‐dım alması gerektiğinin altını çizdi.Uygulamayı takip eden 3 gün boyun‐ca sıvıyla beslenilmesi gerektiğinibelirten Karakuş, metabolizmayıbozmamak ve kas kaybı yaşamamakiçin proteinden zengin "tanesiz sıvıbeslenme" programı uygulanması

gerektiğini bildirdi. Kübra Karakuş,uygulama sonrasındaki 4‐10 günlükdönemde de sıvı‐yumuşak diyete de‐vam edilmesi gerektiğine işaret ede‐rek, şunları kaydetti: "Bu dönemdede yüksek proteinli beslenmekönem taşıyor. Kişiler, uygulamadan10 gün sonra normalbeslenmeye hazıroluyor. Bu süreçtensonra düşük karbon‐hidrat ve düşük yağ‐lı, yüksek proteinli,kişiye uygun listelerhazırlanmalı ve bulistelerle birlikte hafif egzersizlerlekişinin beslenmesi desteklenmelidir.Bu süreç boyunca kişinin kas yağ vesu oranları haftalık olarak düzenlitakip edilmeli ve oluşacak herhangibir eksiklik durumunda beslenmetedavisinde buna yönelik değişiklik‐ler yapılmalıdır." (AA)

Mide botoksu sonrasında 
doğru beslenme önemli

Uzmanından "çocuklarda 
beslenme için yemekte 

sağlıklı ilişki kurma" yöntemi

MEDIPOL Mega Üniversite Hastanesi
Ortopedi ve Travmatoloji Bölümü El Cer-
rahisi Uzmanı Dr. Öğr. Üyesi Kadir Uzel,
ganglion kistinin el ve el bileği çevresin-
deki eklem veya komşu tendonlardan ge-
lişen ve oldukça sık görülen iyi huylu kit-
lelerden olduğu bilgisini paylaştı. Bu kist-
lerin vücudun başka bölgelerine yayıl-
mayacağını aktaran Uzel, "En sık el bileği
sırtında görülmekle birlikte, bileğin avuç
içi tarafı, parmak avuç içi ilk boğumunda
ve parmağın uç eklemlerinde de görüle-
bilir. Ganglion kisti sapı olan, sıvı dolu ba-
lon benzeri bir yapıdır. İçerisindeki sıvı
madde jel veya jöle kıvamındadır. Kist
farklı boyutlarda olabilir. Boyutu zaman
içinde değişiklik gösterebilir ya da tama-
men ortadan kalkabilir. Genellikle ağrısız
olmak ile birlikte kistin oluştuğu bölge-
nin yakınında sinire baskı yapan bir du-
rum varsa ağrı ortaya çıkabilir." dedi.

Kadir Uzel, ganglion kistinin; kadın-
larda, osteoartriti olanlarda, önceden ek-
lem ve tendon yaralanması geçirenlerde
ve sürekli el bileğini kullanan meslekle-
re sahip olanlarda daha sık görüldüğünü
belirterek, şunları kaydetti: "Tanı, şişli-
ğin yerine ve görünümüne bağlı olarak
kolaylıkla konur. Kistler genellikle oval,
yuvarlak, yumuşak ve bazı vakalarda da
sert olabilirler. Avuç içindeki kistler sert
kıvamda ve dokunmak ile ağrılıdır. Şişlik
yapabilen diğer nedenlerin ayırıcı tanısı-
nı yapabilmek için bazı vakalarda grafi,
ultrasonografi veya MR gibi görüntüleme
yöntemleri kullanılır. Ganglion kistlerin-
de genellikle cerrahi tedaviye gerek du-
yulmaz. Hastanın şikayeti yok ise kistler
sadece takip edilebilir. Takipler sırasın-
da kistlerinin bir kısmı kendiliğinden
kaybolabilir. Ağrı mevcut ise eklemi ha-
reketsiz tutacak ateller ve ilaç kullanıla-
bilir. Kistin içindeki sıvının enjektör yar-
dımı ile boşaltılması da diğer bir tedavi
yöntemidir. Bu yöntemde kistin tekrarla-
ma oranı yüksektir." (AA)

El bileğinin sık 
kullanıldığı işlerde
ganglion kisti daha

çok görülüyor

Strep-A'da 
artış uyarısı
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Manisa'nın Salihli ilçesinde,evlerinin mutfağına girdiği içinyavru kedileri fırça sapı ile öldürenşahıs, 3 yıl 9 ay ceza aldı.Salihli'de 11 Ağustos tarihindeSağlık Mahallesi Kurudere Caddesimevkiinde meydana gelen olayda,Muzaffer Ş., evine girdikleri gerek-çesiyle yavru kedileri fırça sapı ileöldürdü. Kedilerin öldürülme anı-nın basında ve sosyal medyada yeralması üzerine şahıs, gözaltınaalındı. Salihli 2. Asliye Ceza Mahke-mesinde görülen davanın ilk du-ruşmasında sanık tahliyesini istedi.Sanık, “71 yaşındayım. 30 yıl bo-yunca da memurluk yaptım. Haya-tımda ilk defa böyle bir öfke patla-ması yaşadım. Tüm hayvan sever-lerden üzdüğüm herkesten çoközür diliyorum. Vicdanen de büyükbir pişmanlık içerisindeyim. Benimkarakterim bu değil” dedi.Muzaffer Ş.'nin "Bu olay bir ke-diye karşı yaşandı, 2 veya 3 kedideğil" şeklindeki savunmasına isemahkeme başkanı gerek İlçe Emni-yet Müdürlüğü'ndeki ifadesinde,gerekse Salihli Cumhuriyet Savcılı-ğı'nda alınan ifadesinde 2 ve 3 ke-diden bahsettiğini hatırlattı. Sanıkise "Ben ifadelerimde ısrarla birkedi dedim. Tutanaklara hep 2veya 3 kedi yazılmış” dedi. Davayataraf olan Manisa İl Tarım ve Or-man Müdürlüğü avukatı Asiye Ak-baş Aydın ise sanığın en üst sınır-dan cezalandırılmasını istedi.
“3 yıl 9 ay ceza verdi”Tarafların dinlenmesinin ardın-dan savcılık mütalaasını açıkladı.Savcılık, sanığın merhametsizce,acımasızca ve canavarca duygularla1'den fazla kediyi öldürmek suçun-dan, kamera görüntüleri ve görgütanıklarının da ifadeleri doğrultu-sunda Hayvanları Koruma Kanu-nu'nun 28/A-2, 28/A-6 ile TürkCeza Kanununun 51/1, 54/1 63/3maddelerinden cezalandırılmasınıistedi. Tarafların dinlenmesinin ar-dından duruşmaya 10 dakika araverildi. Aranın ardından mahkeme,sanığa toplamda 3 yıl 9 ay ceza ver-di. Hakim, takdiri indirim ise uygu-lamadı. Karanın açıklanmasının ar-dından duruşmayı takip eden hay-van severler cezanın en üst sınır-dan verilmesini alkışladı.
“Bir çok hikaye uydurdu”Salihli Adliyesi önünde basınaçıklaması yapan Salihli HayvanlarıKoruma Derneği Başkanı FundaCanseven, “Süreci başından buyanatakip eden İzmir Barosu, ManisaBarosu'ndaki meslektaşlarımıza,hayvan severlerimize, kolluk kuv-vetlerimize sonsuz teşekkür ediyo-ruz. Sanık, 3 yavru kediyi öldürdü-ğü halde kayıtlara 2 olarak geçti.Çünkü anne kedi yavru kedinin bi-rini alıp götürmüştü. Aslında 3 ke-diyi katletti. Ayrıca Manisa İl Tarımve Orman Müdürlüğü avukatı AsiyeAkbaş Aydın'a teşekkür ederim çokgüzel bir savunma ve açıklamayaptı. Sanığın tüm açıklamaları ya-lanlarla doluydu çünkü kendi ifade-leri ve tutanaklar vardı. Bir çok hi-kaye uydurdu. Cezada indirim al-mak istedi ama olmadı. Mevcut ya-saya göre alabileceği en ağır cezayıaldı. Özür dilemesine ve pişman ol-masına rağmen hiçbir indirim al-madı. Hakim ve savcılarımıza da te-şekkür ediyoruz. Toplumun yüre-ğinde infial uyandıran bir olaydı vesanık örnek olabilecek bir cezaaldı. Tabii prosedür devam ettiğiiçin karar kesinleşene kadar tahli-ye edildi” dedi.Manisa Barosu avukatlarındanGizem Nur Demirtaş ile İzmir Baro-su Avukatlarından Aylin Aras Öz-türk'te birer konuşma yaptı.

yavru kedileri 
süpürge sapıyla

öldürmüştü, 
karar çıktı

Eskişehir’de imal ettiğiuyuşturucu maddelerisatmak isteyen şahsayönelik jandarma ekip-lerince gerçekleştirilenoperasyonda 1 kişi göz-altına alınırken, çokmiktarda narkotik mad-de ele geçirildi.

ürettiği uyuşturucu maddeyi satmak 
isteyen şahsı jandarma yakaladı

Thy uçağı türbülansa girdi: 4 yolcu ile 2 kabin memuru yaralandı
türK Hava Yolları'nın(THY) İstanbul-Taipei se-ferini yapan Boeing 777tipi yolcu uçağı, Taipei Ha-valimanı'na inişine kısabir süre kala türbülansagirdi. THY Basın Müşar-virliği'nden yapılan açık-lamada türbülans nede-niyle 4 yolcu ile 2 kabinmemurunun hafif şekildeyaralandığı belirtildi.THY Basın Müşavirli-ği'nin sosyal medya hesa-bı üzerinden yapılan açık-lamada, "TK24 sefer sayılıİstanbul (IST) - Taipei(TPE) uçuşumuzu icraeden TC-JJE kuyruk kodluuçağımız, Taipei meydanayaklaşık 2 saat mesafedeolumsuz hava şartlarına(türbülans) maruz kalmış-tır. 214 yolcumuz ve 17 ki-

şilik uçuş ekibimizin bu-lunduğu uçağımızda, tür-bülans nedeniyle 4 yolcu-muz ve 2 kabin personeli-miz hafif şekilde yaralan-mıştır. Uçağımız Taipeimeydana inişini sorunsuzşekilde gerçekleştirmişolup, sağlık ekipleri uçağıkarşılamış ve gerçekleşti-rilen ilk müdahaleye göreciddi bir bulguya rastlan-mamıştır. Ayrıca 2 yolcu-muz talepleri doğrultu-sunda hastaneye sevkedilmiştir. Uçuş ve yolcugüvenliğini her zaman önplanda tutan Türk HavaYolları, yaşanan olay ne-deniyle büyük üzüntüduymaktadır. Yolcularımı-zın ve ekibimizin sağlıkdurumu yakından takipedilmektedir" denildi.
Karabük'te bıçaklı

kavga: 2 yaralı
KarabüK'tE çıkan bıçaklıkavgada iki kişi yaralandıOlay, 5000 evler BahçelievlerMahallesi 17. Cadde'de meydanageldi. Edinilen bilgiye göre, Ali Y.isimli şahıs, boşandığı eşiylegörüştüğünü iddia ettiği MuhsinM. ile tartışmaya başladı. Tartış-manın büyümesi üzerine şahıs-lar yanlarında bulunan bıçaklar-la birbirlerine saldırdı. Vücutla-rının çeşitli yerlerine bıçak dar-beleri alan şahıslar kanlar içeri-sinde kalırken, ihbar üzerineolay yerine polis ve 112 Acil Ser-vis ekipleri sevk edildi. Sağlıkekiplerinin ilk müdahalesininardından Muhsin M., KarabükEğitim ve Araştırma Hastane-si'ne, Ali Y. ise Safranbolu DevletHastanesi'ne kaldırıldı.Tedavi altına alınan yaralılar-dan Muhsin M.'nin hayati tehli-kesinin bulunduğu öğrenilirkenolayla ilgili soruşturma sürüyor.

Konya'da kendilerini yakala-maya çalışan 2 polis memurunusilahla yaralayan 2 şüpheli yaka-landı. Olay, saat 16.30 sıralarındamerkez Selçuklu ilçesi BeyhekimMahallesi Fırat Caddesi üzerindemeydana geldi. Edinilen bilgiyegöre, hırsızlık şüphelisi olarak de-ğerlendirilen 06 DZ 6051 plakalıhafif ticari araçtaki 2 kişi polisekiplerine ateş açarak kaçtı. Olay-da polis memurları S.Ü. ve B.K.kolundan ve bacağından yaralan-

dı. Yaralı polisler ambulanslarlakaldırıldıkları Selçuk ÜniversitesiTıp Fakültesi Hastanesinde tedavialtına alındı.
Polis ablukaya aldı, şüpheli-
ler yakalandıOlayın ardından, olay yeri veçevresine çok sayıda polis ekibisevk edildi. Kaçan şüphelilerinÖzcan C. ve Mustafa S. olduğunubelirleyen polis, şüphelilerin ya-kalanması için geniş çaplı çalışma

başlatılırken, şehir merkezindekapama tedbirleri uygulayarakaraçları tek tek durdurarak aradı.Ekiplerin çalışmalarında şüpheli-lerden Mustafa S. olay yerine ya-kın bir apartmanın bodrumunda,Özcan C. ise merkez Meram ilçe-sinde sokak üzerinde yakalanarakgözaltına alındı. Öte yandan, has-tanede tedavileri devam eden po-lis memurları S.Ü. ve B.K.’nin sağ-lık durumlarının iyi olduğu öğre-nildi.

EdinilEn bilgilere göre, İl Jandarma Ko-mutanlığı’na bağlı ekipler tarafından Sivri-hisar İlçesi’nde bir şahsın evinde kenevirbitkisi yetiştirdiği, imal ettiği uyuşturucumaddeleri ise satmak için müşteri aradığıöğrenildi. Ekipler tarafından şahsın evinedüzenlenen operasyonda, 966 gram esrar,53 kök kenevir, 504 gram kenevir tohumu, 9adet sentetik ecza hap, 1 adet ruhsatsız avtüfeği, 1 adet dedektör ve 2 adet sahte poliskimliği ele geçirildi.Gözaltına alınan şahıs hakkında ‘Uyuştu-rucu Madde Ticareti’ suçundan işlem başla-tıldığı öğrenildi.

Konya'da polisleri yaralayan
şüpheliler yaKalandı
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PROF. DR. Serhat Erkmen, 8. yıl dönümündeTürkiye'nin DEAŞ'la mücadelesinde ve Suriye'ninbütünlüğünü koruma misyonunda bir dönüm nok-tası teşkil eden Fırat Kalkanı Harekatı'nı AA Analiziçin kaleme aldı.***Bundan tam 8 yıl önce 24 Ağustos 2016’daTürk Silahlı Kuvvetleri, DEAŞ terör örgütünü etki-siz hale getirmek üzere Cerablus’tan başlayan birharekatı hayata geçirmişti. 200 günden fazla sürenve 2017 Mart ayının son günlerinde tamamlananFırat Kalkanı Harekatı (FKH) o ana değin Suriye’deDEAŞ’a vurulan en ciddi darbe olmuştu.
Fırat KalKanı HareKatı 
neden yapıldı?Suriye o kadar değişken bir gündeme sahip ki;birçok kişi 10 yıl kadar önce DEAŞ’ın Suriye’ninüçte birinden fazlasını etkisi altına aldığını hatırla-makta güçlük çekiyor. Oysa Türk kamuoyununDEAŞ tehlikesini sadece bu örgütün Türkiye’de ne-den olduğu tehdit bağlamında değil Suriye veIrak’taki etkisi bağlamında da mutlaka aklında tut-ması lazım.DEAŞ, Irak’ta ABD işgali sonrasında kurulanEl Kaide tabanlı örgütlerin genişlemesi ve Suriyeİç Savaşı’nın etkisiyle dönüşmesiyle 2013 Nisan’ıkuruldu. Kökleri yıllar öncesine gitmesine rağ-men yeni bir lider kadro ve özellikle bölge dışın-dan gelen militanlarla büyüyen örgüt, 2014 yılıhaziran ayında sözde bir hilafet ilanıyla tüm dün-yanın dikkatini çekmişti. Birçok devlet DEAŞ’ı buolaydan sonra terör örgütü olarak kabul etti.

Oysa Türkiye DEAŞ’ı 30 Eylül 2013’te terör ör-gütleri listesine dahil etmişti. Türkiye bu kararlaDEAŞ’ı resmen terör örgütü listesine alan ilk üçdevletten biri oldu. Nitekim bu örgüt pek çokBatı ülkesinden önce Türkiye’de terör eylemlerigerçekleştirdi.DEAŞ, Türkiye Cumhuriyeti sınırları içindekiilk eylemini 20 Mart 2014 yaptı. O tarihten günü-müze 21 saldırı gerçekleştirdiğini biliyoruz. Busaldırılarda 15’i güvenlik personeli 309 Türk va-tandaşı şehit olurken, 55’i güvenlik personeli1167 Türk vatandaşı da yaralandı. Fakat terör ör-gütünün Türkiye’ye yönelik tehditleri ülke içi ilesınırlı kalmadı. Irak ve Suriye’de çok sayıda saldı-rı gerçekleştiren terör örgütü çok sayıda güvenlikgücümüzün şehit edilmesine ve yaralanmasınaneden oldu. Dolayısıyla FKH’nin ilk hedefi DEAŞterör örgütünün Türkiye’ye yönelik terör saldırı-larını ortadan kaldırmak ve bu örgütü Türkiye sı-nırından tamamen uzaklaştırmaktı. Fakat hareka-tın tek hedefinin bu olduğunu söylemek doğru ol-mayacaktır.DEAŞ Suriye’de sadece terörist bir örgüt de-ğildi, aynı zamanda ülkenin parçalanmasını iste-yen aktörler için kullanışlı bir araçtı. Suriye’debulunan bir başka terör örgütü olan PKK/PYD,DEAŞ’ın elinde bulundurduğu bölgeleri birer bi-rer ele geçirerek Türkiye’nin güneyinde bir terörkoridoru yaratmayı ve uzun vadede Suriye’nintoprak bütünlüğünün bozulmasını hedefliyordu.2016 yılı ortalarına gelindiğinde PKK/PYD biryanıyla Afrin’den diğer yanıyla Ayn el-Arap üze-rinden harekete geçerek DEAŞ’ın elindeki bölge-leri büyük çatışmalar olmaksızın eline geçiriyor-du. FKH işte böyle bir ortamda Afrin ve Men-

biç’ten iki kol halinde ilerleyen PKK/YPG'li terö-ristlerin arasına bir kama biçiminde girmek üze-re planlandı. Nitekim FKH tamamlandığında sa-dece DEAŞ'a büyük bir darbe vurulmakla kalma-dı, PKK/PYD'nin Suriye'nin kuzeyinde bir kori-dor oluşturma hedefi de sona erdirilmiş oldu.
FKH sonrası deaŞ'la mücadele2 bin 600'den fazla DEAŞ militanının etkisizhale getirilmesiyle El Bab'tan Afrin'e kadar 2 binkilometrekarelik bir alanın terörden temizlenme-siyle sonuçlanan Fırat Kalkanı Harekatı birçokaçıdan bir dönüm noktası oldu. Öncelikle DEAŞözellikle El Bab’taki çatışmalar sırasında çok sayı-da tecrübeli militanını kaybetti. Ayrıca örgütüngelir elde ettiği Suriye içindeki kritik merkezler-den biri olan El Bab’ın Türk Silahlı Kuvvetleri(TSK) tarafından kontrol altına alınması, DEAŞiçin önemli bir ekonomik kayıp anlamına geliyor-du. Son olarak örgütün ideolojisi ve propagandasıiçin büyük önem taşıyan Dabık ve civarını kaybet-mesi, DEAŞ’ın söylem üretme kapasitesine darbeindirdi. Ancak Türkiye'nin DEAŞ'la Suriye toprak-larındaki mücadelesi FKH ile sona ermedi.Türkiye'den FKH ile aldığı darbeyi unutma-yan DEAŞ terör örgütü Türkiye içinde eylem giri-şimlerine devam etti. Türkiye güvenlik güçlerininson 8 yılda 80'den fazla DEAŞ ve bağlantılı örgütkaynaklı terör eylemini engellemiş olması örgü-tün Türkiye’ye yönelik tehdidini göz önüne ser-mesi açısından önemli bir göstergedir. Nitekimyine FKH’nin başladığı 2016’dan günümüze Tür-kiye içinde düzenlenen 8 binden fazla operas-yonda 20 binden fazla DEAŞ şüphelisinin gözaltı-na alınması ve örgütün sözde bakan, komutan,

eylem sorumlusu, lojistikçisinin tutuklanmasıTürkiye’ye yönelik tehdidin seviyesinin anlaşıl-ması için önemli verilerdir. Fakat Türkiye’nin DE-AŞ'la mücadelesinin sadece ülke sınırları içindekalmadığını da hatırlamamız gerekiyor.FKH’den sonra operasyonun adıyla anılan böl-gede DEAŞ üyelerine yapılan operasyonla çok sayı-da örgüt hücresi çökertildi ve gerek Suriye’de ge-rekse Türkiye’de eylem arayışında olan militanlarıyakalandı. Bunun da ötesinde örgütün 4'üncü söz-de lideri olarak ilan edilen Ebu Hüseyin el Kureyşi,Türk güvenlik güçlerinin Suriye’de gerçekleştirdiğibir operasyonla 29 Nisan 2023’te etkisiz hale geti-rildi. Nihayetinde Suriye’nin çöl bölgelerinde sıkı-şan militanların diğer bölgelere ve uluslararası ala-na açılma çabalarıyla mücadelede en aktif roller-den birini yine Türkiye oynadı.Türkiye, DEAŞ’la Mücadele Uluslararası Koalis-yonu (DMUK) üyesi ve yine DMUK çerçevesindekiYabancı Terörist Savaşçılar Çalışma Grubu’nun eşbaşkanı olarak özellikle Suriye’den dünyanın baş-ka bölgelerine gitmeye çalışan militanlara karşıyürütülen faaliyetlerde başı çekiyor.FKH, Türkiye’nin güvenliğine yönelik bir terörtehdidini ortadan kaldırmakta oynadığı rol kadarSuriye’nin geleceğinde parçalanmaya neden olabi-lecek bir koridorun engellenmesindeki önemi açı-sından da hafızalarımızda yer etmelidir. FKH, dahasonra gelen operasyonlar için bir öncü niteliğindeolduğu kadar sonuçları itibarıyla DEAŞ'ın yerel veglobal anlamda zayıflatılmasında derin bir darbeetkisi yapması nedeniyle unutulmamalıdır.
[Prof. Dr. Serhat Erkmen, Akademisyendir.]

Türkiye'nin DEAŞ
terörüyle mücadelesinde
bir milat: Fırat Kalkanı
Fırat Kalkanı Harekatı tamamlandığında sadece DEAŞ'a büyük bir darbe vurulmakla kalma-

dı, PKK/PYD'nin Suriye'nin kuzeyinde bir koridor oluşturma hedefi de sona erdirilmiş oldu
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inSanOğlu bu dünyada doğduğugünden öldüğü güne kadar çeşitli aşa-malardan geçer. Hayat ilerledikçe, yaşgeçtikçe hayat sarp bir yokuşa benzer.Aynı yüksek bir dağa çıkan ve tırmanışageçen bir dağcının, dağda çıktıkça aşa-ma aşama basıncın artmasına bağlı ola-rak “nefesinin kesilmesi” gibi, insan dayaşlandıkça nefesi kesilmeye başlar. Ha-yatın zorlaşması babında söylüyorumyaşlıların “nefesinin kesilmesini.” Yaşlandıkça kan değerleri zayıflar,dizlerinde derman azalır, gözlerinde ferazalır, kandaki oksijen oranı düşer. Yaş-lılık bu açılardan aynı bir sarp yokuşçıkmak gibidir. Günler geçtikçe yokuşdaha da dikleşir. Nefes kesilir de kesilirve en sonunda zirvede ölüm bekler. İn-
sanın ölmesi dağın başında nefesin
bitmesi gibidir. Bizim oralarda, yani memleketimdebir laf duyardım çocukluğumda. “Yaşlı-
lığı kapıdan içeri alası değil.” Evet,yaşlılık kapıya gelir ve onu içeriye alasıdeğil. Ancak yaşlılık, kapıyı vurmadangirer içeri. Ah, insan ah! Git, git, git ve gideceğinyer ölüm. Çocukluk, gençlik, yaşlılık,hastalık ve en sonunda “yatalak olmak.”“Yatalak olmadan” bu Dünya’dan çekipgitmek, nimetlerin en büyüğü. Yatalakdediğimizde, inme (felç), sakatlık ya dabenzeri nedenlerle yatağa bağlı kalmak.
Biz mi çok rastlıyoruz, yoksa eskiye
göre “yatalaklık” arttı mı?Eskiden çocukken çevremdeki yaşlı-

lar, ya hasta olur ya da hasta olmadanölüp giderlerdi. Çevremde çok az yata-lak görürdüm. Şimdi felç olmak suretiy-le, hastalık ya da benzeri sebeplerle ya-talaklar arttı. Maalesef, beyin kanaması,kalp krizi, emboli, bacak ve kalça kırıl-ması ve çeşitli krizlerle bir bakıyorsu-nuz bir yaşlı yatalak olmuş. Hatta sırfyaşlılar değil, genç ve orta yaşlılarda daemboli, beyin kanaması, kalp krizi çokçok arttı. Bu artışı kovid aşısına bağ-
layanlar bu toplumda çoğunlukta. Sağlıksız beslenme, depresyon(stres), hayat zorluğu, organik beslen-menin azalması, zararlı gıdalar, kalitesizsu ve oksijen azlığı sağlıksız bir toplumagidişin en büyük nedenleridir.Benim görüşüme göre, sağlık üçgenişudur. Bu üçgenin tepe noktasına ruhsağlığı (stressiz hayat), sol alt köşesindetemiz hava (bol oksijen) ve sağ alt köşe-sinde doğal beslenme (organik gıda, te-miz su) yer alır. 

İşte bu sağlık üçgeni içinde kalan,daha doğrusu bu üçgende belirtilen ni-metlere sahip insan çok uzun yaşar.Tabi ömrü veren Allah’tır. Ben normalşartlarda olması gerekeni anlatıyorum.Kişi trafik kazası geçirir, kişi bir olay ya-şar, kişi bir travmayla karşılaşır ve bir-denbire çöker ya da birdenbire göçer.Ona bir şey diyemem. Ancak bu tür dı-
şarıdan bir etkiyle karşılaşmayan ve
normal hayatını sürdüren bir kişi
sağlık üçgeninde yer alan nimetlere
sahipse (stres yoksa, hava bol oksi-

jenliyse ve bir de doğal besleniyor ve
katkı maddeleri olan gıdalardan
uzak duruyorsa) uzun yaşar. Şimdi diyeceksiniz ki, “Ey Yazar Kar-deşim bir Ülke düşünün ki, nüfusununneredeyse %90’ı şehirlerde yaşıyorsa,bu saydığın hiçbiri, şehirlerde mevcutdeğilse, ekonomik sorunlar, geçim der-di, trafik, stres ve benzeri sorunlar şe-hirlerde had safhadaysa, insanlar nasıluzun yaşayacak? Bu soruya karşılık
“ben de haklısın kardeşim” diyorum.Ben yalnızca yazıyorum. Yani şehirleş-meden, sağlıksız gıdalardan, organik gı-daların olmamasından, ruh sağlığınınbozulmasından ve benzeri olumsuz hu-suslardan ben sorumlu değilim. Benyalnızca gariban bir Yazarım.Evet, sağlıklı bir hayat için belirtti-ğim üçgenden dışarıya çıkarak, gelelimyazımızın başlığındaki hususa “yaşlılı-ğa” gelelim. Yaşlılık zor. Yaşlılık çile. Yaş-lılık bir gerçek.Niyazi-i Mısri bu noktada şöyle ses-lenir. “Günde bir taşı bina-yı ömrümündüştü yere.Can yatar gafil, binası oldu viran bi-haber.”Yaşlılık bir evin duvarları gibidir.Her gün bir tuğlası yere düşer. Bu hal-den gafiliz, habersiziz maalesef.“Yaşlılıktan kurtuluşun tek bir çaresivar.” “O da nedir? Ne olur söyle. Söyle deşu yaşlılıktan kurtulalım diyen yaşlılarıduyar gibiyim. “Ne olur söyle, nasıl oyaşlılık geldiğinde kurtulacağız, söylene olur söyle” diyen yaşlılık gelmediğihalde, yaşlılık geldiğinde şimdiden oşeyi biz de alalım ki, yaşlılıktan kurtula-lım diyen gençleri ve ortay yaşlıları du-yar gibi oluyorum.Evet, pür dikkat dinleyin, “yaşlılık-
tan kurtuluşun nasıl olacağını, yaşlık-

tan kurtuluşun çaresini açıklıyorum.”“Yaşlılıktan ancak ölüm ile kurtulursu-nuz.”Evet, durum bu kadar açık ve nettir.Ölümü o kadar kötü ve istenmezgörmeyin. Fransız Filozof Victor Hugoder ki, “ölüm olmasaydı, insanlar ölü-
mü icat etmek zorunda kalırlardı.”Bunun hakikat olduğunu ne zamananlar insanoğlu? Yaşlandığında bizzatanlar. Yani aynel yakin anlar. Yani yaşa-yıp anlar. Ya da yakın çevresinde yaşlıbir yatalak varsa, ayağa kalkamayacakdurumda ise, her gün hastalıktan inle-yip de sızlıyorsa, hiçbir ihtiyacını göre-meyip de tüm ihtiyaçlarını yakınındakibirsi karşılıyorsa ve yatalak kişi yalnızcakafası tavana bakacak şekilde uzanmışdümdüz duruyorsa, o anda anlaşılıyorki, ölüm kurtuluştur.Bizim memlekette bir söz vardır. Ya-talak hastası olanlar ve iyileşmesi müm-kün görülemeyen yaşlılar yatağa bağlıolanlar için söyleniyor. “allah iki iyilik-
ten birisini versin.” Bu iki iyilikten bi-risi sağlık, öbürü ölüm.” Bu sözde deaçığa çıktığı gibi “ölüm, yatalak ve çare-siz hastalar için iyi bir sonuçtur.” Yinememleketimde çok söylenen bir sözvardır: “Üç gün yatak, dördüncü gün
toprak.” Bu da yatalak hastalığın hemhastaya ve hem de hasta yakınına olanzorluğu anlatmak için kullanılan birsözdür.Burada en mühim hususu da belir-teyim. Hastalığa sabretmek ve hiçbir iti-raz etmeden büyük bir metanet ile kar-şılamak İslam’a göre bir haldir ve Müs-lüman’ın şiarıdır. Müslüman asal hasta-lıktan şikayet edemez ve sabırla son ne-fesini vereceği günü bekler. Bu hastaiçin geçerlidir.Hasta yakını için de şu geçerlidir. “O
da annesinin, babasının, evladının,

eşinin uya da başka bir yakınının
hastalığından dolayı şikayetçi olmaz
ve sabreder. Hasta yakınına hizmet
ederek sevap alır.” (Bu Dünya’da dü-şündüğümde huzur ve sonsuz mutlulukbulduğum birçok husus var. Ancak bun-ların içinde en başta geleni, Babama veAnneme hastalıklarında bakmış olmamve onların memnuniyetlerini ve “hakla-rını helal ettiklerini duymuş olmamdır.Elhamdülillah. Allah herkese bunu na-sip eylesin.) Yazımın başlığında yer alan “yaşlıy-ken bir insan birden nasıl genç olacak”hususu da dikkat çekici bir sözdür.Bunu da merak ettiğinizi düşünüyorum.Bunun nasıl olacağını da birkaç kelamile anlatıp huzurlarınızdan ayrılıyorum.Yaşlılığın pençesinde, halsizliğin gir-dabında ve ölümün tam kıyısında bir ki-şiyi Dünya’daki hiçbir şey teselli etmez.Onu ne yapsanız da sevindiremezsiniz.O haldeki yaşlılara bakın “gözlerindeki
derin çaresizliği ve bakışlarındaki
umutsuzluğu” hemen sezersiniz. Budurumdaki bir insanı yalnız iman tesellieder ve iman der ki; “öleceksin, cenne-
te gireceksin ve elinden giden o genç-
lik tekrar eline geçecek ve Cennette
33 yaşında olacaksın ve artık ondan
sonra ne hastalık, ne yaşlılık ve ne de
ölüm bir daha asla ve asla seni rahat-
sız edemeyecek.” İşte bunu tefekkür et-mek ve Allah’a bunun için dua ve niyaz-da bulunmaktır bir yaşlının tek umuduve tek huzuru. Bu tefekkür ve bu tezek-kür dışında, Dünya’nın tüm insanları biraraya gelse ve Dünya’nın tüm imkanlarıseferber edilse, Dünya’nın tüm mal vemülkü o yaşlının emrine verilse, bütünbunlar o yaşlıya asla ve asla ne umut vene de huzur verebilir. O durumdaki
yaşlıyı yalnız iman ve imandan gelen
umut ve huzur teselli edebilir. Bunun bilincinde olan tüm mü’min-lere selam olsun. Vesselam.

AHMET SANDAL
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YAŞLIYKEN BİRDEN
GENÇ OLABİLİRSİNİZ

Bankacılık Düzenleme ve DenetlemeKurumu (BDDK)'nın son verilerine göre,bankacılık sektöründe kredi hacmi önemliölçüde artmasına rağmen, takipteki alacak-ların da hızla yükseldiği gözlemleniyor.Özellikle tüketici kredileri ve kredi kartıborçlarında yaşanan artış, vatandaşın borç-larını ödemekte zorlandığını gösteriyor. Yıl-başından bu yana kredilerde yüzde 25'likbir artış yaşanırken, bu artışın büyük birkısmı tüketici kredileri ve kredi kartların-dan geldi. Konut kredilerinde de artış gö-rülse de taşıt kredilerinde düşüş yaşandı.Ticari kredilerde de önemli bir artış olduğukaydedildi.
KREDİLERİN HACMİ ARTTIBDDK verilerinde, toplam kredilerdeyılbaşından bu yana nominal artış yüzde25 olurken, tüketici kredilerine bakıldığın-da bu oran yüzde 18 oldu. Konut kredileriaynı dönemde yüzde 4 artarken, taşıt kre-dileri yüzde 13,77 azaldı. İhtiyaç kredilerin-de artış yüzde 28 olurken, kredi kartlarınınhacmi yüzde 35 arttı. Ticari krediler deyüzde 24,87 oranında arttı.

Takipteki alacaklardaki artış da yük-sek oldu. Tüm kredilerde takipteki alacak-lar yüzde 31,73, bireysel kredilerde yüzde46,69, konut kredilerinde yüzde 25,88, ta-şıt kredilerinde yüzde 44,28 ve ihtiyaçkredilerinde de artış yüzde 47,03 oldu.Kredi kartlarındaki takipteki alacaklar, yıl-başından bu yana nominal olarak yüzde156 oranında oldu. Ticari kredilerde de

aynı dönemde artış yüzde 14,98 oldu.Tüm kredilerde takibe düşenlerin oranıyılbaşında yüzde 1,65 olurken, mart ayın-da yüzde 1,53’e kadar gerilemişti. Temmuz ayında yıl ortası maaşlardaartış olmamasıyla oranların yeniden yük-seldiği görüldü. Haziran sonunda yüzde1,56 olan oran, ağustos sonunda yüzde1,73 oldu.

Vatandaş kredi
kartına muhtaçBankacılık Düzenleme ve Denetleme Kurumu (BDDK)'nın yayımladığı haftalıkverilere göre, kredilerin nominal büyümesi devam ederken, takipteki alacakla-rın da yükseldiği gözlemlendi. Yıl başında tüm kredilerde yüzde 1,65 olan takip-teki alacak oranı, yılın ilk çeyreğinde bir düşüş yaşasa da temmuz ayı itibarıylayeniden yükselişe geçerek yüzde 1,73 seviyesine ulaştı. Kredi kartlarındaki ta-kipteki alacaklar, yılbaşından bu yana nominal olarak yüzde 156 oranında oldu

20 milyOndan fazla öğrenciiçin 2024-2025 eğitim ve öğretimyılı pazartesi günü (9 Eylül) başlı-yor. Yeni eğitim ve öğretim yılına sa-yılı günler kala öğrenciler ve velilerkırtasiye alışverişi yapmaya başladı.Kırtasiye fiyatlarındaki artış ve-lilerin belini bükerken, sektördeuzun yıllardır hizmet veren esnaflar,kaliteli ürünlerin tercih edilmesi ge-rektiğini vurguluyor. Resul Aslan 36senedir kırtasiyecilik yaptığını belir-terek, "Ana sınıfından başlayalım.Ana sınıfının normal bir köy okulla-rı için ortalama alışverişleri 1400-1500 TL civarında tutuyor. Merkezokuldakiler 3- 3 bin 500 TL arasın-da tutuyor. 1, 2, 3 ve 4. sınıf ortala-ma fiyatları 1400- 2000 TL arası de-ğişiyor. 5, 6, 7, 8. sınıflar 2 bin 500- 3bin TL arası değişiyor. Liselerde okadar fazla bir alışveriş olmuyor. Birçanta, iki defterle şu anda idare edi-yor öğrencilerimiz. Geçen yılkiürünlerimiz daha uygundu. Bu senebiraz pahalı ama pahalı olmasınınnedeni de mesela çantalar 300 TL,imitasyon çantalar var 200- 250 TL.Orijinal çantalarımız var kaliteli on-lar da 750- 800 TL civarında değişi-yor. Kuru boya, pastel boya mevcut.Bazı markalar var mesela 20 çeşitboyası var, en uygunu 30 TL, 300TL'ye kadar çıkıyor. Sulu boya, kuru

boya, keçeli boya da sulu da aynı.Markalı ürünlerimizin çok yüksekfiyatları var. Veliler genellikle birdaha almayalım diye devamlı kalite-li ürünlerden alıyorlar." dedi.Velilere çağrı yapan Aslan, "Bü-yük mağazalar diyor ki 40 sayfa def-ter 4 TL. Müşteri geliyor bizim bura-ya, '40 sayfa defter ne kadar' diyor,biz de '6 TL' diyoruz. 'Şu mağazadabunlar çok uygun' diyorlar. Velilereözellikle söylüyorum siz 40 sayfadefter kullanmıyorsunuz sadece 40sayfa defteri beyninizde yer ediyor.Bu mağazalarda bunlar çok uygunfiyatlı diyorlar. Şu anda en pahalıkırtasiye bu üç mağazadan daha uy-gun fiyatta. Bütün arkadaşlarımızkırtasiye ürünlerini uyguna veriyor-lar ama bir algı olmuş. Sadece defte-ri baz almayalım. Şimdi kuru boyamesela orijinali 60 lira bunun, adam25 liraya satıyor." açıklamasını yaptı.İki öğrenci velisi Mevlüt Sapmazise, "Maliyetini hesaplamadık amaihtiyaç listesine göre alıyoruz. Def-ter aldık, tarih atlası, kalem, oyunhamuru, dosya, elişi kağıdı... Bunla-rın bir kısmı evde, ablasından ka-lanlar var, onları almıyoruz. Olanlarıda eksiklerimizi de buradan teminediyoruz. Alacağız mecburen, tabiiki kırtasiye ihtiyaçlarını erteleyeme-yiz" şeklinde konuştu.

Okul öncesi kırtasiye 
alışverişi cep yakıyorYeni eğitim-öğretim yılı öncesi kırtasiye alışverişleri hızkazandı. Fiyatlar 3 bin TL’ye kadar çıkarken, kırtasiyeci-ler kaliteli ürünler konusunda velileri uyardı. Veliler ise“İhtiyaç listesine göre alıyoruz. Enflasyondan etkilendi-ğini düşünüyoruz, alacağız mecburen” dedi

Okul servis ücretlerine, geçen yılagöre İstanbul'da yüzde 16, Ankara'da yüz-de 40, İzmir'de yüzde 20 zam yapıldı. İstan-bul Servis Aracı İşletmecileri Odası BaşkanıGünhar Sınar, Büyükşehir Belediyesi Ula-şım Koordinasyon Merkezinin öğrenci ser-vis ücretlerine ilişkin yeni fiyat tarifesininbelirlendiğini anımsattı. Yedek parça, lastik,kasko, sigorta, tamir, akaryakıt ücretleri do-layısıyla yüzde 40 artış talep ettiklerini dilegetiren Sınar, UKOME tarafından zam ora-

nının yüzde 16 olarak belirlendiğini söyle-di. Sınar, 2024-2025 eğitim öğretim yılı içinokul servis ücretlerinin geçen yıl;14 bin 486 lira olan 0-1 kilometrelerde-ki servis ücretinin 17 bin 379 liraya,15 bin 512 lira olan 1-3 kilometrelerde-ki ücretin 18 bin 612 liraya,16 bin 756 lira olan 3-5 kilometrelerde-ki ücretin 20 bin 106 liraya,17 bin 470 lira olan 5-7 kilometrelerde-ki ücretin 20 bin 961 liraya,

18 bin 418 lira olan 7-9 kilometrelerde-ki ücretin 22 bin 104 liraya,21 bin 332 lira olan 9-11 kilometreler-deki ücretin 25 bin 596 liraya,24 bin 551 lira olan 11-13 kilometreler-deki ücretin 29 bin 466 liraya,25 bin 796 lira olan 13-15 kilometreler-deki ücretin 30 bin 951 liraya,27 bin 840 lira olan 15-17 kilometreler-deki ücretin 33 bin 408 liraya yükseldiğinibildirdi.

Servis ücretleri velileri zorlayacak
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Geçtiğimiz günlerde Cumhur-başkanımız ve Kahraman Türk Ordu-sunun Başkomutanı Sayın Recep Tay-yip ERDOĞAN Kara Harp Okulununbu yılki mezuniyet törenine genç su-bayları onurlandırmak için katılmış veüstün başarı gösteren bazı mezunlaraödül vermişti. Tören bitiminde birgrup teğmen resmi program dışındatoplanarak, kılıçlarını havaya kaldır-mak suretiyle “Mustafa Kemal’in as-
kerleriyiz” sloganı atmış ve yükseksesle bir metin okumuşlardı.Kanaatimizce komutanlarının tali-matı ve izni olmaksızın, disiplin kural-larına aykırı bir şekilde resmi prog-ram dışında yapılan bu şovun arkasın-daki gizli eller ve amaçlar titizlikle so-ruşturulmalıdır. Bu başıbozukluğa iş-tirak eden teğmenler hakkında ilgilimevzuat hükümlerince gereken cezaneyse derhal verilmelidir, gerekirse buteğmenler askerlik mesleğinden ihraçedilmelidir. Bu yaşta komutanlarınaitaat etmeyen bir asker gelecekte kimbilir neler yapar.Türkiye Cumhuriyeti ve Türk Mil-leti askeri komuta kademesinde gele-cekte oluşabilecek gizli bir cuntaya

asla müsaade edemez, etmemelidir.Askeri darbelerden dili çok kez yan-mış olan bu Millet bir başka ihmali vehalkın iradesine set çekilmesini aslakabul edemez. Hükümetimizden tale-bimiz bu mevzuya gereken ehemmi-yeti vermesidir. 
Gelelim esas mevzuya: türk 
Subayı kimin askeridir?Malazgirt Savaşında, Haçova Mey-dan Muharebesinde, Konstantinopo-lis’in Fethinde, İstiklal Harbinde ve ta-rihimizdeki diğer savaşlarda canlarınıortaya koyarak vatan için, bayrak için,namus için, yeryüzünde Hakkı hâkimkılmak için kahramanca çarpışan mü-cahitler, akıncılar, yeniçeriler ve dahaniceleri elbette gökleri ve yeri yoktanvar eden Yüce Allah ve O’nun Kulu ve

Resulü Muhammed Mustafa (sav) aşkı-na şehit olmuşlardır. Mükâfatlarını dasadece Allah katında ummuşlar ve enyüksek mertebelere nail olmuşlardır.Türk Askeri tarihin her dönemin-de Peygamber Ocağı olarak bilinenOrdumuzda şanını, şerefini ve asaleti-ni sadece ve sadece Allah’ın Askeriolarak savaştığı zaman kazanacağınıher daim bilmiş ve bu şuurla canınıseve seve feda etmiştir.Yüce Allah’ın ve dolayısıyla Müslü-man Türk Milletinin nezdinde Allahyolunda savaşmayan hiçbir askerinkıymeti harbiyesi yoktur, olamaz.
“Allah yolunda öldürülenlere “ölü-

ler” demeyiniz; aksine onlar diridirler,
fakat siz anlayamazsınız.” (Bakara Su-resi 154. Ayet)

Türk Askeri hiçbir devirde ne Al-parslan’ın, ne Fatih Sultan Mehmet’in,ne Kanuni Sultan Süleyman’ın, neMustafa Kemal’in ve diğer tarihi şahsi-yetlerin askeri olmamıştır, olması damümkün değildir.Her fani gibi tarihimizdeki büyükkomutanlar ve yöneticiler günahlarıy-la ve sevaplarıyla ölümü tatmış, top-rak olup gitmişlerdir. 
“Ancak, şanı çok yüce, azamet sa-

hibi ve ihsanı bol olan Rabbinin Zâtı
bâkî kalacaktır.” (Rahman Suresi
27. Ayet)

“Kim yücelik ve üstünlük dilerse bil-
sin ki, yücelik ve üstünlük yalnız Allah'a
aittir. Bütün güzel sözler O'na yükselir,
bütün doğru ve yararlı işleri O yüceltir.
Sinsi şekilde kötü fiiller tasarlayanlara
gelince, onları şiddetli bir azap bekle-
mektedir ve onların bütün tertipleri de
yok olup gitmeye mahkûmdur.” (FatırSuresi 10. Ayet)Gövdeler varsa gönüllerden alır cevheriniYürek olmazsa bilekler çekemez hançeriniKahramansız yaşamak kahrına mahkûmdurlarKaybeden zümreler Allah’ını PeygamberiniFaruk Nafiz Çamlıbel

ESMA SARMIŞ

Türk Subayı 
Kimin Askeridir?

BeykOz Cumhuriyet Savcılığı’nınbaşlattığı kapsamlı bir operasyonla,dünya genelinde yüksek kar vaatleriyleyatırımcıları kandıran Dubai merkezliOmega Pro şirketinin iki üst düzey yö-neticisi İstanbul’da yakalandı. ŞirketinCEO’su Andreas Szakacs, Türkiye’dekimağdurların şikayeti üzerine yapılanoperasyonda Temmuz ayında tutuklan-dı. Szakacs’ın Türkiye’ye geldiği ve bu-rada ismini Emre Avcı olarak değiştir-diği belirlendi. Şirketin Hollandalı pat-ronu Robert velghe ise, Szakacs’ı kur-tarmak için İstanbul’a geldi ve jandar-manın takibine alındı.
4 MilyAr DOlAr VUrGUnOmega Pro şirketi, yüksek kar vaat-leriyle 3 milyon kişiyi sistemine dahiletti. Şirket, kripto para yatırımı üzerin-den yüksek karlar sağlama iddiasındabulunarak yatırımcıları çekti. Ancak,kullanıcılar yatırımlarını artırdıkların-da paralarını geri alamamaya başladı.Şirket, 2022’de ödemeleri durdurdu ve

2023’te tamamen kapandı. Şirketin busüreçte 4 milyar dolarlık bir vurgunyaptığı belirtiliyor.Türkiye’de de Omega Pro uygula-masına para kaptıran mağdurlar oldu.Bir mağdurun Temmuz ayında BeykozCumhuriyet Başsavcılığı’na suç duyuru-sunda bulunmasının ardından başlatı-lan soruşturma, şirketin Sermaye Piya-sası Kurulu (SPK) ve Kripto İşlem Plat-formu’na kayıtlı olmadığını ortaya çı-kardı. Jandarma tarafından yürütülenderinlemesine soruşturma, CEO Andre-as Szakacs’ın Türkiye’ye geldiğini ve is-mini Emre Avcı olarak değiştirdiğinibelirledi. Szakacs, tutuklandıktan sonracezaevine gönderildi.
HOllAnDAlI PATrOnUn
Türkiye'ye GeliŞiSzakacs’ın tutuklanmasının ardın-dan şirketin Hollandalı patronu Robertvelghe, CEO’yu kurtarmak amacıylaTürkiye’ye geldi. velghe, Levent’te üçayrı otelde rezervasyon yaptırarak kim-

liğini gizlemeye çalıştı. 29 Ağustos’taMaltepe Cezaevi’ne bir avukatla birliktegiden velghe, jandarma tarafından ta-kip edildi. 3 Eylül’de İstanbul İl Jandar-ma Komutanlığı ve MİT’in ortak ope-rasyonuyla gözaltına alındı. velghe’nincep telefonunu sıfırlayarak bilgileri yoketmeye çalıştığı belirlendi.
SUÇlAMAlAr Ve SOrGUGözaltına alınan velghe, Omega Prosisteminin yöneticilerinden biri olduğu-nu ancak 2019’da şirketten ayrıldığınıiddia etti. Ancak, bu iddialar, velghe’ninOmega Pro’nun reklamını yapmak içinkurucu üyelerle video konferans görüş-meleri yaptığı ve yatırımcıları yönlen-dirdiğinin ortaya çıkmasıyla çürütüldü.velghe, sistemin yönetiminde aktif roloynamış ve online görüşmeler yoluylayatırımcıları teşvik etmiş. Omega Pro,100 ila 50 bin dolar arasında yatırımpaketleri sunarak yüksek kar vaatleriy-le yatırımcıları çekmişti. Şirketin2023’te kapanmasının ardından yöneti-

cileri kayıplara karıştı. Şirketin kapanı-şıyla birlikte 3 milyon kişinin mağdurolduğu belirtiliyor. Şirketin faaliyetleri,kullanıcıların yüksek kar vaatleriyle çe-kildiği ve sonrasında dolandırıldığı birsistemin örneğini oluşturuyor.

türk Toraks Derneği Çevre Sorunları veAkciğer Sağlığı Çalışma Grubu'nun yürüttüğüaraştırmada, Türkiye'deki hava kirliliği verileriçarpıcı sonuçlarla değerlendirildi. Araştırmaekibinde yer alan Süleyman Demirel üniversi-tesi (SDü) Araştırma ve Uygulama HastanesiGöğüs Hastalıkları Anabilim Dalı'ndan Dr. Öğ-retim üyesi Merve Erçelik, ülkenin hava kirlili-ği haritasını çıkararak tehlikenin boyutlarınadikkat çekti. Erçelik, "Hava kirliliği özelliklekalp-damar hastalıklarına çok fazla neden ola-biliyor. Tabii ki bunun için toplumsal önlemleralınması gerekiyor ama bizim bireysel olarakalabileceğimiz önlemler de var" dedi.
'ülkeMiZDe TüM ŞeHirlerDe
HAVA kirliliĞi SÖZ kOnUSU'Kentlerdeki hava kirliliğinden söz eden Er-çelik, 2023 yılı hava kalitesi açısından ülke ve-rilerini değerlendirdiklerini ifade ederek,"Ulusal Hava Kalitesi İzleme Ağı'ndan yıllık ve-rileri indirdik ve ülkemizin hava kirliliği hari-tasını oluşturduk. Dünya Sağlık Örgütü verile-rine göre, partikül madde (PM) için yıllık ola-rak 15 miligram/metreküpün üzerinde kirlihava solunması sağlığa zararlı. Biz de bu limitdeğeri kullandık. Bu limit değer üzerinde ülke-mizi değerlendirdik. ülkemizde maalesef tümşehirlerde hava kirliliği söz konusuydu. Tümşehirlerin değerleri PM açısından 15 milig-ram/metreküpün üzerinde. Hava kirleticilerisadece PM değil. Ozon, sülfür dioksit, nitrikoksitler bunların hepsi hava kirliliğini oluştu-ruyor. Ancak PM'lerin sağlığa, solunum yoluhastalıklarına etkileri açıkça gösterildiği içinPM'yi çalışmak istedik" dedi. ısparta'da 2021yılında 36, 2022 yılında 31, 2023 yılında da 27mikrogram/metreküp değeriyle DSÖ'nün 15miligram/metreküp değerinin 2 katı veri öl-çüldüğünü kaydeden Erçelik, kentte yaşayan-ların kirli hava soluduğunu söyledi.
'SADeCe SOlUnUM yOlU 
HASTAlIklArInI eTkileMiyOr'Hava kirliliğinin sadece solunum yolu has-talıklarını etkilemediğini anlatan Dr. Öğretimüyesi Merve Erçelik, "Kalp-damar hastalıkları,gastrointestinal (beslenme sistemi), deri, üre-me sistemi hepsini etkiliyor ve hastalıklara ne-den oluyor. Biz göğüs hastalıkları özelinde, ak-ciğer sağlığı açısından astımlı hastaların atakyaşamalarına, KOAH'a, akciğer kanserine ne-den olabiliyor. O yüzden hava kirliliğinin far-kında olmalıyız ve bunu önlemeye çalışmalı-yız" ifadelerini kullandı.
'ÖlüMlerin yüZDe 24'ü 
HAVA kirliliĞi kAynAklI'Merve Erçelik, hava kirliliğini azaltmak içinalınacak tedbirlere değinerek, "DSÖ verilerinegöre, son yıllarda gerçekleşen ölümlerin nere-deyse yüzde 24'üne bu iç ve dış ortam havakirliliği neden oldu. Bizim de hastalıklarımızınnedenini hava kirliliği oluşturuyor. Kişisel araçkullanmak yerine toplu taşıma araçlarını kul-lanabiliriz. ısınma sırasında kullandığımızmaddelerin kalitesine dikkat edebiliriz. Özel-likle yaz aylarında anız yakma hava kirliliğineneden oluyor. İç ortamın hava temizliğine dik-kat edelim. Havamızı kaliteli tutmaya, havakirliliğini önleme, iklim değişikliğine karşıdurmaya, gelecek nesiller için gerekli önlemle-ri almamız gerekiyor" diye konuştu.

Hava kirliliği 
ölümlerin yüzde

24'ünden sorumlu

MİT vE JANDARMADAN DüNYANıN EN BüYüK vURGUNUNA OPERASYON
3 milyon insanı dolandıran 

iki kişi İstanbul’da yakalandıBeykoz Cumhuriyet Savcılığı’nın yürüttüğü operasyonla, 3 milyon kişiyi dolandıran Du-bai merkezli Omega Pro şirketinin iki yöneticisi İstanbul’da yakalandı. Şirketin CEO’suAndreas Szakacs, Türkiye’deki mağdurların şikayeti üzerine temmuz ayında tutuklandı

Geçtiğimiz yıl kasım ayında tutukla-nan ve "Suç işlemek amacıyla örgüt kurma,yönetme", "Suçtan kaynaklanan mal varlığıdeğerlerini aklama" ve "Futbol ve DiğerSpor Müsabakalarında Bahis ve ŞansOyunları Düzenlenmesi Hakkında Kanun’amuhalefet" suçlarından haklarında davaaçılan Dilan ve Engin Polat'ın da aralarındabulunduğu 28 sanığın yargılandığı davadaara karar çıktı. Dilan ve eşi Engin Polat'ın 3ayrı suçtan toplam 20'şer yıldan 40'ar yılakadar hapisle cezalandırılmasının istendi-ği, 4'ü tutuklu sanık Engin Polat, SezginPolat, Alper Kürşat Polat ve muhasebeciAhmet Gün için tahliye kararı verildi. Mah-keme, tahliye edilen sanıklar hakkında"yurt dışına çıkış yasağı" şeklinde adlikontrol tedbiri uygulanmasına hükmetti.Engin Polat'ın eşi Dilan Polat, tahliyehaberini sevinçle karşılarken ilk olarak kı-zını arayıp haber verdi.
Ne OlmUştU?İstanbul merkezli 6 ilde 1 Kasım 2023ve devamında düzenlenen operasyonlar-da, Dilan Polat ve eşi Engin Polat'ın da ara-larında bulunduğu 24 şüpheli gözaltınaalınmıştı. Soruşturma kapsamında DilanPolat, Engin Polat ve Sinem Sıla Doğu'nunda aralarında bulunduğu şüphelilerden16'sı tutuklanmış, hakimlik, 27 şirketekayyum atanmasına hükmetmişti.Sulh Ceza Hakimliği, 14 Haziran'dakiaylık tutukluluk incelemesinde, Dilan Po-lat'ın kardeşleri Can ve Sinem Sıla Doğu ileCan Polat, Gökay Bekar, Halit Polat, HarunAbak, Metin Yılmaz, Mustafa Özalp, NilgünYılmaz, Uğurcan Ayyıldız ve Zekai Tepe'ninadli kontrol hükümleri uygulanıp tahliyeedilmesine hükmetmişti.

Engin Polat ve 
3 sanığa tahliye

Dışişleri Bakanı Hakan Fidan,Kosova Başbakan Yardımcısı, Dışişle-ri ve Diaspora Bakanı Donika Gerval-la-Schwarz ile Priştine'de düzenle-nen ortak basın toplantısında konuş-tu. Konuşmasına Priştine'de olmak-tan dolayı duyduğu memnuniyetidile getirerek başlayan Fidan, Prişti-ne'de kendilerini evlerinde gibi his-settiklerini söyledi. Dün Kuzey Make-donya'da temaslarda bulunduklarınıhatırlatan Bakan Fidan, Balkanlar tu-runun ikinci ayağı olarak da Koso-va'yı ziyaret ettiklerini kaydetti. Bakan Fidan, Kosovalı mevkidaşı-na ev sahipliği için teşekkür ederek,bugün Kosova'da gerçekleştireceğitemaslarla ilgili bilgi verdi. Türkiyeile Kosova arasındaki olumlu ilişkile-re dikkati çeken Bakan Fidan, "Koso-valılar bizim sadece dostumuz değilaynı zamanda kardeşimizdirler. Ara-mızdaki sarsılmaz bağları ikili ilişki-lerimize de en iyi biçimde yansıtmak

istiyoruz. Hedefimiz ilişkilerimizekapsamlı bir stratejik vizyon kazan-dırmak. Güvenlik, siyaset ve ekono-miyi işbirliğimizin 3 sacayağı olarakgörüyoruz." şeklinde konuştu.
Türkiye'nin kFOr rOlüTürkiye'nin komutasını üstlendi-ği KFOR'un bölgede güvenliğin tesisiaçısından son derece önemli bir rolesahip olduğuna dikkati çeken Fidan,Türkiye'nin bu görevi başarıyla sür-dürdüğünü görmenin gurur vesilesiolduğunu vurguladı. Fidan, Türki-ye'nin bu konuda tüm tarafların tak-dirini gördüğünü ve bu konudanmemnuniyet duyulduğunu belirte-rek, güvenlik koşullarının daha daiyiye gitmesiyle diyalog ve diplomasi-ye de daha fazla alan açılacağına işa-ret etti. Kosova ile Sırbistan arasında-ki sorunların ancak diyalog yoluylaçözümlenebileceğine inanıldığını ak-taran Fidan, Türkiye'nin iki ülke ara-

sında normalleşmenin sağlanmasınayönelik çabaları sonuna kadar des-teklendiğine değindi. Fidan, Belgrad-Priştine Diyaloğu sürecinin önemineişaret ederek, taraflardan talep gel-mesi halinde Türkiye'nin bu konudasorumluluk üstlenmekten çekinme-yeceğini bildirdi. Fidan, Kosovalımevkidaşıyla terörle mücadele konu-sunu ve Fetullahçı Terör Örgütüne(FETÖ) karşı atılması gereken adım-ları ele aldıklarını aktararak, şöyledevam etti: "Maalesef Kosova'dakiFETÖ varlığı bizi endişelendirmeyedevam ediyor. Şunu hatırlatmak iste-rim. FETÖ, Kosova için de bir tehdit-tir. Kosova'nın güvenliği ve refahı içinFETÖ ile kararlı biçimde mücadeleedilmesi gerekmekte. Aynı zamandadostluğumuz ve kardeşliğimiz debunu gerektirmektedir."Fidan, Kosova Polis Teşkilatı'nınkuruluşunun 25. yılını kutlayarak Ko-sovalı polislere tebriklerini iletti.(AA)

FETÖ, Kosova için de tehdit

Dışişleri 
Bakanı Hakan
Fidan, Koso-

va’nın başken-
ti Priştine’de,
NATO’nun Ko-
sova’daki Ba-
rış Gücü Ka-

rargahını ziya-
ret etti. Fidan,
Komutan Tüm-
general Özkan
Ulutaş ile bir
araya geldi.
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Bugün çok ilginç bir konuya deği-nelim. Yazılarımı takip edenler bilir kiönceki makalemde BrICs konusunadeğinmiştik. Beklediğimiz gibi Avru-pa’dan çatlak sesler yükselmeye başla-dı. Ancak bugün asıl değinmek istedi-ğim konu sadece BRICS olmayacak, çokdaha kıymetli bir meseleye değinece-ğim.
nadir toprak elementleri (nte),buradan giriş yapıp daha sonra BRICS’etekrar bağlayacağım.Son günlerde NTE açısından sürprizgelişmeler yaşanıyor. Türkiye için iyiama rakiplerimiz için ise son dereceüzücü sonuçları olacak çalışma ekimayında başlayacak.Yarı iletken olarak tanımlayabilece-ğim bu element grubu (NTE) ülkemizdeoldukça zengin rezerve sahip. Dahaönce Malatya Kuluncak bölgesinde adı-nı duyduğumuz NTE daha sonra muaz-zam bir keşifle dünya gündemine otur-du. Çünkü Çin’den sonra dünyanın enbüyük ikinci gücü olarak dikkatleri üze-

ne çekti. Eskişehir ili Beylikova bölge-sinde tespit edilen ve doğrulanan nadirtoprak elementleri 694 milyon ton re-zervle, 800 milyon tonluk teyit edilmişrezervi olan Çin’den sonra dünyanın en
büyük ikinci rezervidir. Devlet maden-cilik şirketi Eti Maden, deneme tesisin-de ilk etapta yıllık 1200 ton cevher işle-neceğini duyurmuştu.Avrupalı teknoloji üreten devletler,bugün tüm NTE ihtiyacını Çin’den karşı-lamaktadır.  Nadir toprak elementi oldukça kıy-metli stratejik madendir. Şöyle ki; bu elementler, akıllı tele-fonlardan bilgisayarlara, asansör vetrenlerden yüksek teknolojili savaşuçaklarına ve uydulara kadar çok genişbir alanda imalat süreçlerinin önemlibir parçası olup özellikle yeşil enerjialanında, rüzgâr türbinleri ve elektrikliaraç motorlarında kritik derecede öne-me sahiptir. Kısaca günümüz teknolojiçağının olmazsa olmazıdır.Enerji Bakanı Alparslan Bayrak-

tar’ın ekim ayında ileri düzeyde görüş-meler yapmak üzere Çin’e gidecek birheyete liderlik etmesi bekleniyor. Butoplantılarda iki mühim konu konuşu-lacak. Tahmin edeceğiniz gibi biri nteolacaktır. Yüksek teknoloji uygulama-sında kullanılan metallerin geliştirilme-si konusunda Çin ile işbirliğini yapılma-sı için adımların atılması beklenmekte-dir. Çin, son 30 yılda madencilikte veözellikle de rüzgâr türbinlerinden aske-ri donanım ve elektrikli araçlara kadarbirçok alanda kullanılan nadir toprakelementlerinin rafine edilmesinde etkilibir rol üstlendi. Bu konuda Çin lider vetecrübelidir. Türkiye’ de Çin’in bu tecrü-belerinden faydalanmak için ekim ayın-da Çin’e gidip, görüşmeler yapacağınıtahmin ediyoruz.Türkiye’nin Çin’le el sıkışmasının je-ostratejik etkileri olacaktır. Yalnızcaekonomik piyasaların yönlendirilmesinideğil aynı zamanda Türkiye’nin gele-cekteki varlığını rakipsiz bir argümanladestekleyebilecek konumda oluşu iledünya genelinde tüm önemli güvenlikgerekçelerinin yeniden düzenlenmesinigerektirecektir. Neredeyse akla gelebilecek tümalanlarda gezegensel üretim sağlayanher şey için gerekli küresel rezervler sa-dece Çin, türkiye, rusya ve Brezil-
ya’da yoğun olarak bulunuyor. Dünyaendüstrilerinin NTE’ye olan bağımlılığı

inanılmaz derecede yüksektir. Avrupa Birliği’nin (AB) bu konudakiihtiyacının yüzde 98’ini Çin’den ithal et-tiğini tekrar vurgularsak bu elementgrubunun kıymeti ve Türkiye’nin konu-mu daha iyi anlaşılacaktır. Çin 800 milyon ton, Türkiye 690milyon ton, Brezilya 22 milyon ton, Rus-ya 22 milyon ton….Rakamlar ve sıralama böyle iken kü-resel güç ABD’de bu miktar 1.8 milyonton civarıdır.Kıyaslamak ve meselenin ciddiyetinigöstermek için bu verileri iyi analiz et-memiz gerekmektedir. Gelelim diğer meseleye. Ekim ayında Çin’de yapılacak top-lantılarda görüşülecek olan diğer konuise Türkiye’nin BRICS’ e olan üyelik sü-reci. Türkiye’nin BRICS üyeliğinin önü-nün açılacağı kanısındayım, bu farklıkonu. Bunu zaman gösterecek. Hep bir-likte takip edeceğiz. Ancak üyelik süre-cinden ziyade benim değinmek istedi-ğim unsur NTE ve BRICS arasındaki ko-relasyonun oluşturacağı güç fırtınası.Şunu demek istiyorum; nadir toprakelementleri bakımında en zengin ülkesıralamasına baktığımızda aslındaBRICS’i görmekteyiz…BRICS grubunun sahip olduğu NTEoranı azımsanmayacak değerde. Tümkeşfedilen NTE oranın %60’ı neredeyseşuan Çin, Brezilya ve Rusya toprakların-da. Eğer birliğe Türkiye’de dâhil edilirse

bu oran %90’lara kadar çıkacaktır.BRICS grubunun bu bağlamda, tartışıl-maz şekilde gezegende NTE konusundatartışılmaz üstünlüğü olacaktır.NTE’ler yüksek erime noktası, ilet-kenlik ve ısı geçirgenliğine sahip olma-larının yanı sıra aşınma ve korozyongibi dış etmenlere karşı da oldukça di-rençli olmaları nedeniyle ileri teknoloji-nin vazgeçilmez ham madde kaynağıdurumundadır. Teknoloji üreten tümdevletlerin NTE’ye olan bağımlılığı on-lar için handikap iken NTE’ye sahipBRICS ülkeleri için ise stratejik üstünlükolarak analiz edebiliriz.Örneğin bu elementler petrol rafine-ri sanayisinde, yüksek güçlü elektrikmotorlarında, yeni jenerasyon araçlar-da, yakıt tüketiminin azaltılmasında, ye-nilenebilir bataryalarda, medikal sektö-ründe, rüzgar türbinlerinde, fiber optik-lerde, cep telefonları, laptoplarda veLCD ekranlar gibi pek çok önemli alan-da ham madde olarak NTE ihtiyaçtır. Özetle; Türkiye’deki rezerv, tümdünyanın gizli gündemidir. Bu konudaişbirliğine de ihtiyacımız olduğu kuşku-suz gerçektir. Türkiye olarak sahip oldu-ğumuz madeni kullanacak, işleyecekgüce şuan için sahip değiliz. Çin ile bukapsamda yapacağımız ortalıklılar, ma-dene sahip olmak kadar kıymetlidir. Buişbirliğini bir de BRICS’le taçlandırırsak,sanırım dengeleri değiştirecek güce sa-hip ülkelerin başında yer alacağızdır.

CEMAL DURUK

Türkiye’den
JEOSTRATEJİK Hamle

KenyA'dA Nyeri kasabasının yakınındabulunan özel bir ilkokul olan Hillside Enda-rasha Akademisi'nde yangın çıktı. Yangında17 öğrencinin hayatını kaybetti, çok sayıdakişi de ciddi yanıklarla hastaneye kaldırıldı.Çıkan yangının nedeni henüz bilinmez-ken Devlet Başkanı William Ruto yangınısoruşturma emri verdi. Ruto sosyal medya-da yaptığı paylaşımda, "Sorumlular hesapverecek" ifadelerini kullandı. Polis, okulabir soruşturma ekibinin gönderildiğini söy-ledi. Polis sözcüsü Resila Onyango, AFP ha-ber ajansına yaptığı açıklamada, çıkarılancesetlerin "tanınmayacak kadar yanmış" ol-duğunu söyledi.

Örgütten yapılan yazılı açıklama-da, yeni soruşturma kapsamında, İsrailordusunun işgal altındaki Gazze Şeri-di'nin doğu çevresi boyunca bir tamponbölgeyi önemli ölçüde genişletme kam-panyasının, "kasten yıkım ve toplu ceza-landırma savaş suçları kapsamında" so-ruşturulması gerektiği belirtildi. Açıkla-mada, Uluslararası Af Örgütü Kriz Kanıt-ları Laboratuvarı'nın, Ekim 2023-Mayıs2024 aylarında İsrail askerleri tarafın-dan sosyal medyada paylaşılan uydu gö-rüntülerini ve videoları analiz ederekGazze'nin doğu sınırı boyunca yaklaşık 1

ila 1,8 kilometre genişliğinde yeni boşal-tılmış araziler tespit ettiği belirtildi. 
bir tür keyfi tAhribAtBazı videolarda, İsrail askerlerininarka planda binalar yıkılırken fotoğrafçektirdikleri veya kutlama yaparken gö-rüldükleri kaydedilen açıklamada, İsrailordusunun buldozerler ve elle yerleşti-rilmiş patlayıcılar kullanarak tarım ara-zilerini ve sivil binaları hukuka aykırışekilde tahrip ettiği; evler, okullar ve ca-miler dahil tüm mahalleleri yerle bir et-tiği kaydedildi. Açıklamada değerlendir-

melerine yer verilen Küresel Araştırma,Savunuculuk ve Politika Direktörü ErikaGuevara-Rosas, İsrail ordusunun Gaz-ze'deki acımasız yıkım kampanyasının,bir tür keyfi tahribat olduğunu dile ge-tirdi. Guevara-Rosas, "Araştırmalarımız,İsrail güçlerinin yerleşim binalarını na-sıl yok ettiğini, binlerce aileyi evlerindenzorla çıkardığını ve topraklarını yaşan-maz hale getirdiğini gösterdi." ifadesinikullandı. Örgütün analizlerinin, Gaz-ze'nin doğu çevresi boyunca, tüm birbölgenin sistematik olarak yok edilme-siyle tutarlı bir model ortaya koyduğuna

işaret ederek şunları kaydetti: "Bu evleryoğun çatışmalar sonucunda yıkılma-mış. Aksine, İsrail ordusu bölgenin kont-rolünü ele geçirdikten sonra kasıtlı ola-rak araziyi yerle bir etmiş. Herhangi bir'tampon bölge' oluşturulması, bu ma-hallelerde yaşayan Filistinli sivillerintoplu olarak cezalandırılması anlamınagelmemelidir.”Açıklamada, örgütün, 2 Temmuz'daİsrailli yetkililere yıkımlarla ilgili sorularyönelttiği ancak açıklamanın yayınlan-dığı tarih itibarıyla herhangi bir yanıtalınmadığı bildirildi. (AA)

BeyAz Saray, İsrail Başbakanı Bin-yamin Netanyahu'nun "Gazze'de ateş-kes yakın değil" şeklindeki sözlerinerağmen görüşmelerin sürdüğünü veateşkesten umutlu olduklarını bildirdi.Beyaz Saray Ulusal Güvenlik İletişimDanışmanı John Kirby, telekonferans yo-luyla düzenlediği basın brifinginde Gaz-ze'deki son duruma ilişkin gündemi de-ğerlendirdi. Kirby, Doha ve Kahire'dekiateşkes müzakerelerinden henüz netsonuç çıkmamasına rağmen birçok baş-lıkta ilerleme sağlandığını ancak özellik-le esir takası konusunda halen anlaş-mazlıklar olduğunu söyledi. ABD olarakGazze'de bir an önce ateşkesin sağlan-masını çok istediklerini ve bunun içinçok çalıştıklarını vurgulayan Kirby, böl-geden gelen haberlerin aksine halenümitli olduklarını ifade etti. Netanya-hu'nun, "ABD'nin anlaşmanın yüzde90'ında mutabık kalındığı söylemi doğ-ru değil" ve "Gazze'de ateşkese yakındeğiliz" şeklindeki son açıklamaları ha-

tırlatılan Kirby, İsrail Başbakanı'nın söz-lerine doğrudan cevap vermekten ka-çındı. Kirby, "Başbakan kendi adına venerede duruyorsa ona göre konuşur an-cak bizim İsrailli muhataplarımızla gö-rüşmelerimiz devam edecek. Fazlasıylazor olmasına rağmen, bazı tavizler veri-lirse ve liderlik gösterilirse hala bu ateş-kes anlaşmasına ulaşabiliriz, buna ina-nıyoruz." şeklinde konuştu.ABD'li bir yetkilinin, "anlaşmanınyüzde 90'ı tamam" şeklindeki açıklama-sını da değerlendiren Kirby, "Siz bunaoptimizm dersiniz, ben doğru derim.Bu, (anlaşmaya) ne kadar yakın olduğu-muzu gösteriyor, bu geldiğimiz yeri gös-teriyor. Anlaşmanın ana çerçevesindemutabık kalındı, şu anda biz özellikleesir takasıyla ilgili uygulama konusundagörüşüyoruz." dedi. ABD olarak halenateşkes anlaşmasına varılamamasından"rahatsız" olduklarını kaydeden Kirby,isim vermeden Netanyahu'nun kamuo-yuna açık şekilde "anlaşmanın yakın ol-

madığı" yönündeki açıklamalarının sü-rece yardımcı olmadığını kaydetti. ABDyönetiminden üst düzey bir yetkili, dündüzenlediği telekonferansta, Gazze'deateşkes anlaşmasının yüzde 90'ının esasolarak tamamlandığını, "tutuklularlaesirlerin takası" ve "Philadelphi Korido-ru" ile ilgili müzakerelerin ise taraflar

arasında sürdüğünü belirtmişti.İsrail Başbakanı Netanyahu da Ame-rikan Fox News kanalında katıldığı birprogramda, ABD yönetiminin, "Gazze'deateşkes anlaşmasının yüzde 90'ının ta-mam olduğu" yönündeki söylemini red-dederek, bir ateşkes anlaşmasının yakınolmadığını söylemişti.

AvrupA Birliği'nin (AB) Copernicusuydu izleme sistemi, 2024 yazının dünyagenelinde "en sıcak yaz" olarak kayıtlarageçtiğini duyurdu. Copernicus'tan yapılanaçıklamaya göre Ağustos 2024, 1991-2020referans ortalamasının 0,71 derece üzerineçıkarak küresel olarak en sıcak ağustos ayıoldu. Haziran-Ağustos 2024 için dünya ge-nelinde ölçülen sıcaklık, 1991-2020 ortala-masını 0,69 derece, Haziran–Ağustos2023'teki rekoru 0,66 derece geçti.Böylece bu yaz, küresel ölçekte "en sı-cak yaz" olarak nitelendi. 2024 yazı, aynızamanda Avrupa için de 1991-2020 ortala-masını 1,54 derece, 2022'deki önceki reko-ru 1,34 derece aşarak "en sıcak yaz" oldu.
AvrupA ve diğer bölgelerBu yaz Avrupa'da sıcaklıklar, güney vedoğuda ortalamanın üstünde olsa da İrlandave İngiltere'nin kuzeybatı kesimlerinde, İz-landa'da, Portekiz'in batı kıyısında ve Nor-veç'in güneyinde ortalamanın altında sey-retti. Avrupa dışında sıcaklıklar, Antarkti-ka'nın doğusu, Texas, Meksika, Kanada, Afri-ka'nın kuzeydoğusu, İran, Çin, Japonya veAvustralya'da ortalamanın üstünde kayıtlarageçti. Rusya'nın doğusu ve Alaska, ABD'nindoğusu, Güney Amerika'nın güneyi, Pakistanve Sahel bölgesinde sıcaklıklar ortalamanınaltında kaydedildi. 2024 yazı Avrupa'nın ba-tısı ve kuzeyinde ortalamadan daha yağışlıgeçerken Akdeniz bölgesinin büyük kısmı,Avrupa'nın doğusu sezon boyunca ortala-madan daha kuru koşullar gördü.
"dAhA yıkıcı sonuçlAr 
doğurAcAk"Raporda Copernicus İklim DeğişikliğiServisi (C3S) Müdür Yardımcısı SamanthaBurgess'in şu ifadelerine yer verildi: "Sonüç ayda, dünya en sıcak haziran ve ağustosaylarını, kayıtlardaki en sıcak günü ve kayıt-lardaki en sıcak yazını yaşadı. Bu rekor sı-caklıklar dizisi, 2024'ün kayıtlardaki en sı-cak yıl olma olasılığını artırıyor. Sera gazıemisyonlarını azaltmak için acil önlem al-mazsak bu yaz tanık olduğumuz sıcaklıklailgili aşırı olaylar, insanlar ve gezegen içindaha yıkıcı sonuçlar doğuracak."Copernicus'un raporunda, 2024'ün ka-yıtlardaki "en sıcak yıl" olma olasılığının gi-derek arttığı da kaydedildi. (AA)

Filistin resmi ajansı WAFA'da yer alanhabere göre, İsrail işgal güçleri, onlarca kişi-nin şehit edilmesi ve yaralanmasına yolaçan saldırılarının ardından, 10 gün boyun-ca şiddetli ve aralıksız saldırdığı Cenin kentive kampından, geride büyük yıkım bıraka-rak çekildi. Cenin halkı, daha önce birçok
kez olduğu gibi İsrail güçlerinin geri çekilipçevredeki askeri kontrol noktalarına mevzi-lendikten sonra kente ve kampa yenidensaldırmak için geri döneceklerinden endişeettiklerini dile getirdi. İsrail ordusu Ceninkentindeki ana yollar, mülteci kampı ve ken-tin doğusundaki mahallede altyapıda büyük

tahribat yaptı. İsrail iş makinelerinin söz ko-nusu bölgede yürüttükleri kazı ve tahribatsonucu su, elektrik ve iletişim hatları kesildi.Görgü tanıklarının aktardığına göre, te-rörist İsrail ordusu Cenin kentinin ardındanTulkerim kentinden ve kampından da geriçekildi. (AA)

İsrail ordusu
soruşturulmalı

U
LU

SL
A

R
A

R
A

SI
A

F 
Ö

R
G

Ü
TÜ

Uluslararası Af Örgütü, soykırımcı İsrail’in Gazze’nin doğu sınırı boyunca bir böl-gedeki tarım arazileri ve sivil binaları hukuka aykırı şekilde tahrip ettiğini belir-terek bu yıkımın, “savaş suçları” kapsamında soruşturulması gerektiğini bildirdi

Gazze'de ateşkes polemiğiGazze’de ateşkes görüşmeleri devam ediyor. ABD yönetimi  ateşkes anlaşmasının yüzde 90’ının esas olarak tamamlan-dığını belirtirken, İsrail Başbakanı Binyamin Netanyahu ise “Gazze’de ateşkes yakın değil” açıklamasında bulundu. Ne-tanyahu’nun açıklamasına yanıt olarak Beyaz Saray, görüşmelerin sürdüğünü ve ateşkesten umutlu olduklarını bildirdi
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Terörisit İsrail
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bırakıp çekildi
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bayburT'Ta kayınpederininisteğini geri çevirmeyen gelin, da-madın evine at üzerinde getirildi.Oğuzhan Çoban (27) ve SedanurDemir (23) çiftinin düğününde, da-madın babası Ali Sırrı Çoban, geli-nin Türk geleneklerine uygun şe-kilde evinden atla alınarak getiril-mesi arzusu kabul gördü.Bunun üzerine damadın ailesive yakınları, çeşitli aksesuarlarlasüsledikleri atla Sedanur Demir'inyaşadığı Zahit Mahallesi'ndeki ba-baevine gitti.Kendisi için hazırlanan ata bi-nen gelin, mahallede davul zurnaeşliğinde gezdirilerek kayınpederi-nin evine getirildi.Geleneğe göre su testisi kırıpeve giren Sedanur Demir, daha son-ra gelin arabasıyla düğünün yapıla-cağı salona götürüldü.Kentte "Aşık Süphani" mahlasıy-la 35 yıldır aşıklık kültürün yaşatıl-masına katkı sunan Ali Sırrı Çoban,gazetecilere, hayali gerçekleştiril-diği için çok duygulu ve mutlu ol-duğunu söyledi.Bu gibi geleneklerin kaybolma-ması için böyle bir organizasyondüzenlediklerini belirten Çoban,şunları kaydetti:"Oğullarımı evlendirdiğim za-man gelinlerimi atla eve getirmekistiyordum. Benim yengem de atlagelmişti. Davullu zurnalı bu gibi ge-lenekler bizim kültürümüzün için-de. Kültürümüz yozlaşmasın. Al-lah'a çok şükür büyük oğlum da ge-lini atla aldı, küçük oğlum da. Bubenim için çok büyük şeref ve mut-luluk. Aşık Süphani olarak gelinle-rimi atla eve getirdim, ne mutlubana. Bu mutluluğu herkesin tat-masını istiyorum."

Bayburt'ta gelini 
damadın evine 

at sırtında getirme
geleneği yaşatılıyor

kayseri'de yaşayan Ahmet Yıl-maz, 21 yıl önce inşa edilen YamulaBarajı'nın suları altında kalan Kuşçubeldesinin üzerinde şimdilerde tek-ne kaptanlığı yapıyor.Kent merkezine yaklaşık 30 kilo-metre uzaklıkta bulunan Kocasinanilçesine bağlı Kuşçu beldesi, 2003'teKızılırmak Nehri üzerinde YamulaBarajı'nın inşa edilmesiyle su altın-da kaldı.Beldenin su altında kalmasıylabazı sakinler kent merkezine göçederken bir kısmı da göle yaklaşıkbir kilometre mesafede kurulanyeni yerleşim alanında yaşamınısürdürüyor.Baraj inşa edilmeden önce çiftçi-lik yapan 50 yaşındaki Ahmet Yıl-maz, suyun yükselmesinden sonratekne kaptanlığı yaparak ailesini ge-çindiriyor.Su altında kalan yerleşim yerleri-nin üzerinde yaklaşık 13 yıldır "Reis38" isimli teknesiyle sefer düzenle-yen Yılmaz, suların çekilmesiyle or-taya çıkan eski mahallesindeki yapı-lar hakkında ziyaretçilerine bilgi ve-riyor.Tekne turuna katılan ve dahaönce beldede yaşayan bazı vatan-daşlar da eski günlerini yad ediyor.AA muhabirine konuşan Yılmaz,21 yıl önce bağ ve bahçelerinin ba-raj yapılmasıyla su altında kaldığınıbelirterek, köy nüfusunun yarısınınşehre, diğer yarısının da yeni yerle-şim birimine göç ettiğini anlattı."Baba toprağını bırakamadım."diyen Yılmaz, yaklaşık 13 yıldır kap-tanlığını yaptığı belediyeye ait "Reis38" adlı tekneyle vatandaşları barajüzerinde gezdirdiğini söyledi.

Su altında 
kalan beldesinin

üzerinde tekne 
kaptanlığı yapıyor

Kocaeli'de dalgıçlar, zıpkınla 320 kilogramlık
mavi yüzgeçli orKinoS avladı

Gebze ilçesinde 42 yaşındakiGörkem Gürsoy ve 30 yaşındaki Vol-kan Topcu, 29 Ağustos'ta Muallim-köy mevkisinde zıpkınla dalış yaptı.Tüpsüz 15 metre derinliğe ulaşandalgıçlar, 2,5 metre uzunluğundaender görülen mavi yüzgeçli orki-nosla karşılaştı. Vurulduktan sonrazıpkının ipini koparıp uzaklaşan or-kinosun peşine düşen dalgıçlar, böl-gede yaptıkları aramaların 3. gü-nünde balığı buldu.Gürsoy, AA muhabirine, 2 yıldırmavi yüzgeçli orkinosun peşinde ol-duklarını belirterek, şunları anlattı:"Mavi yüzgeçli. 320 kilo civarın-da, 2,5 metre. İnanılmaz bir avdı.Çok büyük olduğu için bütün ekip-manımızı aldı gitti. Daha sonrasındabulabildik. Çok uğraştık. Türkiye'debir ilki başardık. Volkan sağ tarafabakıyordu. Ben sol tarafa bakıyor-

dum. Birdenbire buzdolabı gibi gel-di önüme, atışı gerçekleştirdik. Birbaktım böyle kocaman bir şey. İna-nılmaz bir duyguydu."100 kilogram civarındaki orki-nosları gördüklerini ancak bu kadarbüyüğüne hiç denk gelmediklerinivurgulayan Gürsoy, şöyle devametti:"Her şey hemen hemen 10 sani-yede gerçekleşti. 90 metre makara-yı açması 8 saniye sürdü. Bir andatoparlanabileceğini hiç tahmin et-miyordum. Peşine gitmeye yelten-dim ama o çoktan uzun yol katet-mişti. Volkan'la 'Peşine takılalım,ikinci atışı, üçüncü atışı yapalım.'dedik, ona göre ekipmanlarımız davardı ama hayvan bir anda kendinegeldi ve hızlandı. Bunun üzerine bizde sudan çıktık, tekneyle peşinidüştük, o gün bulamadık. Ertesi gün

eve gitmedik, akşam yine aradık. Kı-yılarda baktık. Çünkü peşinde 90metre makarayla beraber gitti.Üçüncü gün sonunda bulduk."Zıpkın avcılığı yapan VolkanTopcu ise orkinosun diğer türlerdenfarklı ve epeyce büyük cüsseye sa-hip olduğunu anlattı.Balığın formunu koruması halin-de elde edilecek geliri Çocuk Esirge-me Kurumuna bağışlamayı istedik-lerini dile getiren Topcu, "Dahaönce bununla alakalı programı, gö-rüşme yapmıştık. O şekilde çıkara-madık. Hayvanın devasa büyüklüğüolumsuz bir durum oldu yani, çıkar-tamadık. En son bozulmuş şekildeçıkarttığımızda da sokak hayvanla-rına mama olarak götürüldü." şek-linde konuştu.Topcu, Türkiye'de zıpkın avcılı-ğıyla uğraşanların balığın büyüklü-

ğüne şaşırdıklarını aktararak, "Tele-fonlar sabaha kadar susmadı zaten.Artık şarjım dayanmadı telefonunçalmasından. Arkadaşlarımız çoksevindi. Bizi tanıyanlar, o balığın pe-şinde olduğumuzu biliyorlardı. Bizsürekli o balığa göre analiz yaptık.Hava raporu, su raporu, deniz suyusıcaklığı, akıntı, gelgit. Bunların he-sabını yaparak gidiyorduk." değer-lendirmesinde bulundu.Balığın mavi yüzgeçli olduğu içindiğer orkinoslardan biraz daha üstsınıfta yer aldığına değinen Topcu,şu anki değerinin 320 kilogram üze-rinden 5 milyon liraya karşılık gel-diğini sözlerine ekledi.Öte yandan Gürsoy ve Topcu'nunsu altı kamerasıyla kaydettiği gö-rüntülerde, zıpkınla orkinosa atışyapmaları ve balığın hızla bölgedenuzaklaşması yer alıyor.

Kocaeli'de zıpkınla serbest dalış yapan 2 kişi, 15 metre derinlikte 320kilogram ağırlığında mavi yüzgeçli orkinos avladı.

Kilis'te kırmızı biberde hasat ve
kurutma mesaisi başladı

"Sakin şehir" Perşembe, 
8 ayda yaklaşık 700 bin 

ziyaretçiyi ağırladı
Ordu'nun "sakin şehir" ünvanlıPerşembe ilçesini yılın 8 ayında yak-laşık 700 bin yerli ve yabancı turistziyaret etti.Perşembe Belediye Başkanı Ci-hat Albayrak, gazetecilere, ilçeye ge-len ziyaretçi sayısının her geçen yılarttığını söyledi.Denizi ve doğasıyla Perşem-be'nin ilgi çektiğini belirten Albay-rak, turistlerin ilçede en çok tepelikarabatak kuşlarının nadiren yuvayaptığı ve gümüş renkli martılarınyaşam alanı haline gelen HoynatAdası ile Yason Burnu'nu görmek is-tediğini aktardı.Albayrak, özellikle Ramazan veKurban Bayramları tatilleri ile 3 ay-lık yaz döneminde ziyaretçilerin

daha çok olduğuna dikkati çekerek,kendileri ve esnafın ilgiden mem-nun kaldığını dile getirdi.Son dönemde ilçede karavan tu-rizminin de yaygınlaştığına işareteden Albayrak, "Elde ettiğimiz veri-lere göre bu yılın 8 ayında 'sakin şe-hir' ünvanlı ilçemize yaklaşık 700bin ziyaretçi geldi. Yıl sonu itibarıylabu rakamın 1 milyona çıkmasınıbekliyoruz." dedi.Albayrak, yaklaşık 37 bin nüfus-lu Perşembe'nin bu denli ziyaretçialmasının yapılan yatırımlara bağlıolduğunu kaydederek, BüyükşehirBelediyesinin Hoynat Adası çevredüzenlemesi ile Yason Burnu'ndakiiyileştirme çalışmalarının buralarailgiyi artırdığını ifade etti.

Türkiye'nin önemli kırmızıbiber üretim merkezlerinden Ki-lis'te biber hasadı ve kurutma iş-lemleri başladı.Musabeyli ilçesine bağlı Ha-sanceli köyünde üreticileri ziyareteden Kilis Tarım ve Orman Müdü-rü Levent Küçük, AA muhabirine,baharatlık biberin hasadının vekurutmalık işlemlerinin başladığı-nı söyledi.Kilis'te 53 bin dekar alanda bi-ber üretimi yapıldığını belirtenKüçük, "Yetiştirilen biberlerinyüzde 60'ı salçalık olarak değer-lendirilmekte, geriye kalan yüz40'ı ise kuru dolmalık ve baharatolarak işlenmektedir." dedi.Kilis'in Türkiye’de kuru ve ba-haratlık biber üretiminde üçüncü,salçalık biber üretiminde yedincisırada olduğunu belirten Küçük,şöyle konuştu:"Biber tarımının ilimiz ekono-misinde oldukça önemli bir yeri

var. Baharatlık biber üretimi ve iş-lenmesinde Musabeyli ilçemizebağlı Hasanceli köyü, salçalık bi-ber üretimi ve işlenmesinde Pola-teli ilçemize bağlı Polatbey köyüön plana çıkmaktadır. Bunun ya-nında Elbeyli ilçemiz ve Mercida-bık Ovası'nın tamamında biberyetiştiriciliğine büyük önem veril-mektedir."50 dönüm alanda biber üreti-mi yapan çiftçi Ertuğrul Yaba datopladıkları biberleri kurutupköydeki fabrikalarda işlediktensonra pazara sunduklarını ifadeederek, "Biber hasadı bizim içinçok önemli. Sulak olan her yerdebiber yetiştiriyoruz. Hasanceli kö-yünün asıl geçim kaynağı biberüretimine dayanıyor. Bu yıl iklimşartlarından dolayı rekolte düşük.Fiyatlar henüz belli olmadı ancakumarız çiftçiyi memnun edecekbir fiyata ürünlerimizi satarız."diye konuştu.
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altıN Koza Yönetim KuruluBaşkan Vekili İsmail Timuçin, AltınKoza Genel Müdürü Hüseyin Orhanve Adana Büyükşehir BelediyesiKültür ve Sosyal İşler Daire Başka-nı Mahmut Göğebakan, ÇukurovaGazeteciler Cemiyeti'nde düzenle-nen toplantıda gazetecilerle buluş-tu. Timuçin, 23-29 Eylül'de yapıla-cak festivalin tüm etkinliklerinekatılımın yüksek olduğunu söyledi.Festival kapsamında BasınÖzendirme Yarışması'nın yapılaca-ğını belirten Timuçin, "Bu yarışma-yı uzun yıllar yaptık. Geçen yıl bi-raz geç organize olduk ama bu yıldaha organize bilgi beslemesiyleAdana'mızın güzel festivalini, Tür-kiye kamuoyuna, sinema entelek-

tüellerine, kültür sanatla ilgili in-sanlara ve kıymetli Adana halkına,Türk halkına anlatacağız." dedi.Timuçin festivalin geniş alanla-ra ulaşmasında gazetecilerinönemli rolü olduğunu vurguladı.
"Altın Koza Hatay'da, Adıya-
man'da, Malatya'da"Altın Koza Genel Müdürü Hüse-yin Orhan, Adana'da kent kimliği-nin en belirleyici unsurunun kültürsanat hayatı olduğunu söyledi.Altın Koza Film Festivali'nin şuan Türkiye'de yapılan film festival-leri arasında en fazla seyirciye ula-şan etkinlik olduğunu belirten Or-han, şunları anlattı:"Artık salonlara sığmaz hale gel-

dik. Eylül itibarıyla yazlık sinemagösterimlerine başladık. Altın Kozasadece Adana'da bir sinema salo-nunda değil, Kozan'da, Aladağ'da,Ceyhan'da, 6 Şubat depremindenağır şekilde etkilenen illerde Ha-tay'da, Adıyaman'da, Malatya'da.Kültürün, sanatın iyileştirici gü-cünden her zaman bahsederiz. İştebiz bu iyileştirici gücü deprem böl-gelerine de taşımak istiyoruz."Orhan, festivalde binlerce öğ-renciyi sinema salonlarına getire-ceklerini bildirdi.
Seyirci sayısı artacakAdana Büyükşehir BelediyesiKültür ve Sosyal İşler Daire Başka-nı Mahmut Göğebakan da artık

Adana denildiğinde akla festivaller,karnavallar, organizasyonların gel-diğini söyledi.Geçen yıl 100 binin üzerinde se-yirci sayısına ulaştıklarını ifadeeden Göğebakan, "Bu sene deprembölgesine de giderek oradaki halk-la buluştuğumuzda bu sayının 140-150 binlere ulaşacağını düşünüyo-ruz. Sinema salonlarında geçen yılyaklaşık 40 bin insana ulaşmıştık,bu sayıyı aşabileceğimizi düşünü-yoruz. Çünkü dünya ve Türkiyeprömiyeri Adana'da yapılacak 5-6film var. Bu yüzden bu sayı daha daartacak diye düşünüyorum." diyekonuştu.Göğebakan, festivalin Nilüferkonseriyle başlayacağını duyurdu.
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bu yıl 9. kez düzenlenecek "TürkDünyası Belgesel Film Festivali"ne Türktopluluklarının bulunduğu ülkelerden 300başvuru geldi.Konuya ilişkin açıklamaya göre TürkDünyası Gazeteciler Federasyonu öncülü-ğünde Kültür ve Turizm Bakanlığı SinemaGenel Müdürlüğü, TÜRKSOY ve Türk Dün-yası Belediyeler Birliği, TİKA, YTB'nin des-tekleri, üniversiteler, meslek örgütleri, siviltoplum ve basın kuruluşlarının proje or-taklığında gerçekleştirilecek festival, 'maz-lumlara özgürlük' temasıyla düzenleniyor.Türkiye, Kazakistan, Kırgızistan, Azer-baycan, Özbekistan, Türkmenistan, KKTC,Macaristan ve Makedonya'nın katılım gös-tereceği festivale çok sayıda ülkeden 300belgesel film başvurdu.Başvuruların ardından değerlendirme-ye alınan toplam 147 yapım ön jüriye gön-derildi.
Farklı kategorilerde 10 filme
ödül verilecekAçılışı Ankara'daki TÜRKSOY Genel Se-kreterliğinde gerçekleştirilecek festivalinjüri toplantısı, 14 Eylül'de internet üzerin-den yapılacak.Değişik kategorilerde 10 filme ödül ve-rilecek festivalde Uzun Metrajlı Belgesel,Kısa Belgesel ve Öğrenci Belgesel kategori-lerinin kazananları, Türk dünyasından bel-gesel yönetmenleri ve akademisyenlerinoluşturduğu ön jüri tarafından belirlene-cek.Festivalin gala ve ödül töreni 11Ekim'de gerçekleştirilecek.Film gösterimlerinin Osmaniye, Niğde,Bakü, Almatı, Bişkek, Taşkent, Lefkoşa, Bu-dapeşte ve Üsküp şehirlerinde yapılacağıfestival, 15 Kasım'da sonuç bildirim top-lantısı ve kapanış töreniyle son bulacak.

"9. Türk Dünyası Belgesel
Film Festivali"ne 300

yapım başvurdu

yalovalı dağcı Yusuf İşsever, ekibiylebirlikte Bursa’daki 5 bin metrelik AyvainiMağarası’ndaki keşiflerini belgesele dön-üştürdü.Yalova Dağcılık Kulübü Başkanı İşsever,sporcular Şamil Karahan ve Gülçin Gece-li’yle birlikte Bursa’nın Mustafakemalpaşailçesindeki Ayvaini Mağarası'nda 5 binmetrelik keşfi belgesele dönüştürdü.Belgeselde, tamamen karanlık olanmağarada derinliklere gidildikçe ekibin dışdünyayla iletişiminin tamamen kesilmesi,başlarındaki aydınlatma ile dar alanlardailerlemeleri kayıt altına alındı.Mağara içindeki aktif akarsu ile 70’tenfazla gölet ile havuz, belgesel boyunca izle-nen rotalardaki güzellikler arasında yeraldı.Yalova Dağcılık Kulübü Başkanı Yusufİşsever ile beraberindeki ekip, doğal olu-şumlar arasındaki ilerleyişlerinde su biri-kintileri ve sivri kaya alanlarında zorlukçekti. Ayvaini Mağarası içinde hiç görüntü-lenmemiş olan bitkilerle yerleşik yarasakolonileri de maceraseverlerin dikkati çe-ken keşiflerinden biri haline geldi.Bu keşfin belgesele dönüştürülmesin-deki hikayenin yönetmenliğini Ahsen Ka-çulu yaptı. Bilal Ceylan'ın genel koordina-törlüğü, Berkay Zengin'in yardımcı yönet-menliği üstlendiği belgeselin görüntü yö-netmenliğini Muhammed Taha Cuman üst-lendi. Bahadır Tremblay da seslendirmesanatçısı olarak belgeseldeki ekip içerisin-de yer aldı.Yusuf İşsever, mağaranın dikey olarakbaşladığını ve ardından 5 bin metrelik biryatay geçişe sahip olduğunu kaydetti. 15metrelik dikey iniş sonrası 15 derece ısıyasahip Ayvaini Mağarası’nın içinde ilerledik-lerini söyleyen İşsever, devamlı akan soğukbir suyun olduğunu dile getirdi.Mağaranın keşfi sırasında belgesel eki-binin kendilerine eşlik ettiğini kaydedenİşsever, şöyle konuştu:“Mağaranın yapısında çok fazla güzeloluşum var. İçinde sarkıtlar, dikitler, perdeoluşumlar, travertenler ve aynı zamandabolca yarasa mevcut. Bununla birlikteküme şeklinde oluşan içinde enteresan birşekilde oluşumları da çok fazla gözlemle-dik. İlgi çekici bir mağara. Türkiye’de yataymağaralar sıralamasında dördüncü enuzun mağara olarak geçiyor. Her ne kadarkolay kategoride olan bir mağara olsa dadoğa sporcuları için geçerli olan bir kav-ram. Doğa sporlarıyla uğraşmayan insanlariçin maalesef bu mağaralar tehlikeli yerleroluyor.”

Yalovalı dağcı, ekibiyle
5 bin metrelik 

Ayvaini Mağarası’nı
belgeselleştirdi

Altın Koza Film Festivali 
kapsamında deprem bölgesinde

film gösterimleri yapılacak

ABD'li yönetmen 
Terry Gilliam, 

"Fantasİstanbul"un onur
ödülüne layık görüldü
FaNtastik bilim kurgu başyapıtla-rının yönetmeni Terry Gilliam, Uluslar-arası fantastik film festivali "Fantasİstan-bul"da onur ödülü aldı.Bu yıl "Özgün film garantisi" söyle-miyle yapılacak festival, 19-26 Eylül'deİstanbul'da sinemaseverlerle buluşacak.Festivalin Asuman Dabak, TaylanKardeşler, Ömer Faruk Sorak ve AlexProyas'tan oluşan danışma kurulu vefestival yönetimi, "Sinemaya Katkı Ödü-lü"nü Gilliam'a vermeyi kararlaştırdı.Ödüle ilişkin festivale görüntülü me-saj gönderen Gilliam, "Bu gece festivaldeolmayı çok isterdim. İstanbul'u seviyo-rum. Umarım bu ödül bir veya iki kutuTürk lokumu ile birlikte gelir. ÇünküTürk lokumunu çok seviyorum. Türk lo-kumunu, ödülleri sevdiğimden daha çokseviyorum." dedi.İlk uzun metrajlı filmi "MontyPython ve Kutsal Kadeh"i 1976'da çekenTerry Gilliam, "Brazil", "Time Bandits","The Imaginarium of Doctor Parnassus"ve "12 Monkeys" adlı filmleriyle tanındı.Terry Gilliam, 1991'de Venedik FilmFestivali'nde "Gümüş Aslan", 2002'deCannes Film Festivali'nde "Onur Ödülü",2009'da Britanya Film ve Televizyon Sa-natları Akademisi'nde (BAFTA) "YaşamBoyu Başarı Ödülü"nü aldı. Kariyeri bo-yunca 20 film yöneten Gilliam, filmlerin-de Bruce Willis, Johnny Depp, Jeff Brid-ges, Robert de Niro, Jude Law ve RobinWilliams gibi oyuncularla çalıştı.

Namibya Cumhuriyeti İstan-bul Fahri Konsolosluğu ve Namib-ya Turizm Kurulunca (NTB) İstan-bul'da ilk kez "Namibya Destinas-yon Tanıtımı" programı düzenlen-di. Namibya Cumhuriyeti İstanbulFahri Konsolosu Günnur Diker,"Namibya Destinasyon Tanıtımı"programıyla ilgili AA muhabirineyaptığı açıklamada, ülkenin turizmsektörü açısından önemine deği-nerek, "Namibya, Afrika'nın engenç ülkelerinden birisi ve bu sene30. bağımsızlık yıl dönümünü kut-luyor. Yüzölçümü olarak Türki-ye'den daha büyük olmasına rağ-men yaklaşık 3 milyon nüfusu var."dedi.Namibya'nın Ankara'da Büyük-elçilik ofisinin olmadığı ve Ber-lin'deki Namibya BüyükelçiliğininTürkiye'ye akredite olduğu bilgisi-ni paylaşan Diker, Namibya'nın İs-tanbul Fahri Konsolosu olarakkendisinin Türkiye'deki ilk resmigörevli olarak geçen yıl görevebaşladığını belirtti.Diker, "İstanbul'da ilk kez Na-mibya'nın tanıtımını yapıyoruz.Namibya'da faaliyet gösteren tur

operatörleri, oteller ve turizmacentelerini misafir ettik ve kendi-lerini tanıtıyorlar. Türkiye'de deözellikle Afrika'da turlar yapan se-yahat acenteleri burada. İki ülketurizm firmaları ikili görüşmeleryapıyor." şeklinde konuştu.NTB Avrupa Direktörü Matthi-as Lemcke de Türkiye'de olmaktanmutluluk duyduklarını vurgulaya-rak, Namibya'da faaliyet gösterenturizmciler olarak iki ülke ilişkile-rinin geliştirilmesi ve ülkenin tanı-tımı için İstanbul'da bulundukları-nı söyledi.Lemcke, "Namibya gibi bir pa-zarın Türkiye'de ve özellikle İstan-

bul'da tanıtılması çok önemli."dedi.Türk Hava Yollarının (THY) Gü-ney Afrika'ya seferleri olduğuna veNamibya'ya seyahatlerde bu uçuş-ların çok kolaylık sağladığına deği-nen Lemcke, Namibya'ya doğru-dan uçuşların iki ülke ilişkilerinefayda sağlayacağını ifade etti.Program, iki ülke turizm firma-larının birebir görüşmeleri sonrasıhediye çekilişi ve akşam yemeğiylesona erdi.Türkiye'nin Namibya'daki Bü-yükelçiliği, 2012'de faaliyete ge-çerken, ikili ticaret hacmi 2020'de4 milyon doları aştı.

İstanbul'da "Namibya 
Destinasyon Tanıtımı" 
programı düzenlendi

Adana'da bu yıl 31'incisi düzen-lenecek Uluslararası Adana AltınKoza Film Festivali kapsamındadepremden etkilenen illerde filmgösterimleri gerçekleştirilecek.
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Hakkarİ Dağlıca’da PKK’lı terö-ristlerin hain saldırısı sonucu 6 Eylül2015 tarihinde şehit düşen Yarbay İl-ker Çelikcan’ın ailesi, şehit yarbayında kabrinin bulunduğu hamitler Me-zarlığı’ndaki Garnizon Şehitliği’ni zi-yaret etti. Oğullarının ölüm yıl dönü-münde Bursa Aile ve Sosyal hizmetlerİl Müdürlüğü de acılı aileyi yalnız bı-rakmadı. Okunan duaların ardındanİhlas haber Ajansı mikrofonlarına ko-nuşan baba Niyazi Çelikcan, sözün bit-tiği yerde olduklarını söyledi. BabaÇelikcan, "Bizler vatanı, milleti, bayra-ğı için yaşıyoruz. Bizler vatanseverolarak yetiştik ve yetiştirildik. Benimyavrum, Dağlıca’ya görevi çıktığında’gitme’ dedim. ’Bizim kendi iş yerimiz-de gel çalış’ dedim ama ’ben devleti-me, vatanıma ve milletime hainlik ya-pamam. Vatanın her karesi bize şehit-lerin emanetidir. Biz de onların yolun-da gitmek mecburiyetindeyiz. Devle-tim beni özel yetiştirdi’ diyerek gitti.Şehit olarak geri geldi. 9 yıl geride kal-dı" dedi. O günden bugüne kadar ya-pılan operasyonlara rağmen terör ör-gütünün durmadığını belirten Çelik-can, "Ama inşallah bu operasyonlarlaPKK’nın kökü kazınır, zürriyetleri bilekalmaz. Bizim temennimiz budur.

Bunların neyin peşinde oldu-ğunu anlayamıyorum. hem buülkenin ekmeğini yiyorlar, hemde bu ülkeye kurşun sıkıyorlar.Biz bunlar yüzünden her günacı çekiyoruz" diye konuştu.Van Belediye Başkanı Ab-dullah Zeydan’ın milletvekiliy-ken dediği "PKK, Türkiye’yigüller bahçesine çevirmek is-temeseydi, PKK’nın öyle birgücü var ki sizi tükürüğüyleboğar" sözünü hatırlatan şehitbabası Çelikcan, "BununGBT’si yok mu? Bunu nedenoraya getiriyorsunuz. Beniyolda giderken polis çeviripGBT sisteminden ne olduğu-mu görüyor. Onlar bu görev-lerde olduğu sürece PKK, şehitailelerine her gün kurşun sıkı-yor. PKK, Türkiye’yi tükürü-ğüyle boğar diyen adam şimdibelediye başkanı. Bu ülkeninparasıyla besleniyor. hem dekurşun sıkıyorlar. Bunlar esas bizi ya-ralıyor. Bu vatan, millet, bayrak bi-zimdir. Vatanını sevmeyen, bayrağınısevmeyen özgürlüğünü alabilir mi?Savaştan kaçanları görüyorsunuz.Onların özgürlüğü var mı? Bizler on-
lar gibi de olamayız. Bizleri hiçbirdevlet almaz. Bizler de hiçbir yeresığmayız. Biz de hiçbir gitmeyiz. Ben70 yaşındayım. Vatanım için o aske-rin önünde kalkanlık yapar yine git-meyiz" dedi. (İhA)

107 EYLÜL 2024 CUMARTESİYEREL

3 Kalem Kedi ve Köpek Maması mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu mad-
desine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP
üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:

İKN : 2024/1077502 
1-İdarenin
a) Adı : İSTANBUL BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ VETERİNER 

HİZMETLERİ ŞUBE MÜDÜRLÜĞÜ
b) Adresi : Kocatepe Mahallesi Halyolu Sokak No:558/1 

Bayrampaşa/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası : 212 453 73 00 - 212 455 43 76
ç) İhale dokümanının görülebileceği 
ve e-imza kullanılarak indirilebileceği 
internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/
2-İhale konusu mal alımın
a) Adı : 3 Kalem Kedi ve Köpek Maması
b) Niteliği, türü ve miktarı : 250.000 Kilogram Kuru Köpek Maması, 30.000 Kilogram 

Kuru Kedi Maması ve 6.000 Kilogram Kedi Konserve 
Maması Alımı İşi
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde 
bulunan idari şartnameden ulaşılabilir.

c) Yapılacağı/teslim edileceği yer : Veteriner Hizmetleri Şube Müdürlüğü' nün göstereceği 
yerlerdir.

ç) Süresi/teslim tarihi : Sözleşme imzalandığı günü takip eden 3 (üç) gün içinde 
işe başlanır. İşe başlanılmasına müteakip teslim süresi olan
90 takvim günü içerisinde ve sözleşme sonrasında yapıla-
cak iş programı doğrultusunda teslimat yapılacaktır.

d) İşe başlama tarihi : Sözleşme imzalandığı günü takip eden üç gün içinde işe 
başlanır.

3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati : 30.09.2024 - 10:30
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 
(e-tekliflerin açılacağı adres) : İstanbul Büyükşehir Belediyesi Bakırköy Ek Hizmet Binası 

İhale İşleri Şube Müdürlüğü, İhale Salonu Osmaniye Mah. 
Çobançeşme Koşuyolu Bulvarı No:5 Kat:4 
Bakırköy/İSTANBUL

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak
kriterler:

4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat
dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.

4.1.1.3. İhale konusu malın satış faaliyetinin yerine getirilebilmesi için ilgili mevzuat gereğince
alınması zorunlu izin, ruhsat veya faaliyet belgesi veya belgelerine ilişkin bilgiler:

Veteriner Giriş Belgesi
Yem İşletme Kayıt Belgesi, İşletme Onay Belgesi veya ithalat izin belgeleri
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece
EKAP’tan alınır.

4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimini göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin yarı-

sından fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği veya
yeminli mali müşavir ya da serbest muhasebeci mali müşavir veya noter tarafından ilk ilan tari-
hinden sonra düzenlenen ve düzenlendiği tarihten geriye doğru son bir yıldır kesintisiz olarak
bu şartın korunduğunu gösteren belgeye ilişkin bilgiler,

4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. İş deneyimini gösteren belgelere ilişkin bilgiler:
Son beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında kesin kabul işlemleri tamamlanan

ve teklif edilen bedelin % 20 oranından az olmamak üzere ihale konusu iş veya benzer işlere
ilişkin iş deneyimini gösteren belgelere veya teknolojik ürün deneyim belgesine ait bilgiler.

4.3.2. Yetkili satıcılığı veya imalatçılığı gösteren belgelere ilişkin bilgiler:
a) İmalatçı ise imalatçı olduğunu gösteren belge veya belgelere ilişkin bilgiler,
b) Yetkili satıcı veya yetkili temsilci ise yetkili satıcı ya da yetkili temsilci olduğunu gösteren

belge veya belgelere ilişkin bilgiler,
c) Türkiye’de serbest bölgelerde faaliyet gösteriyor ise yukarıdaki belgelerde belirtilen serbest

bölge faliyet belgesine ilişkin bilgiler.
İsteklilerin yukarıda sayılan bilgilerden, kendi durumuna uygun bilgi veya bilgileri belirten istek-

lilerin yeterlik bilgileri tablosu uygun kabul edilir. İsteklinin imalatçı olduğu aşağıdaki belgelerdeki
bilgiler ile tevsik edilir.

İmalat Yeterlilik Belgesi
Kapasite Raporu
Sanayi Sicil Belgesi
Serbest Bölge Faaliyet Belgesi
Üretici veya imalatçı olduğunu gösteren diğer belgeler
Yerli malı belgesi veya teknolojik ürün deneyim belgesi
Yetkili Satıcı Belgesi
Yetkili Temsilci Belgesi
4.3.3. Tedarik edilecek malların katalogları, broşürleri, fotoğraflarına ilişkin bilgiler ile teknik

şartnameye cevapları ve açıklamaları:
Katalog/Broşür
4.3.4. Numune sunulması istenmektedir. 
4.4. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler:
4.4.1.
Köpek veya Kedi maması satışı yapmış olmak benzer iş olarak kabul edilecektir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak,

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyat-

ların çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale
sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda

geçici teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim günüdür.
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden Kanunun

38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.
İhale tarihi ve saatinden önce numune teslim edilmeyecek olup, ekonomik açıdan en avantajlı

birinci ve belirlenecek ise ikinci teklif sahibi isteklilerden “5 kg Kedi Konserve Maması”, “1 Paket
orijinal ambalajında 10-15 kg’lık Kuru Köpek Maması”, “1 Paket orijinal ambalajında 10-15
kg’lık Kuru Kedi Maması” numuneleri istenecektir. İdare, ihale tarih ve saatinden sonra EKAP
üzerinden tebligat ile numunelerin teslim tarihi ve saatini isteklilere bildirecektir.
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de        BASIN:2085644

İSTANBUL BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİ VETERİNER 
HİZMETLERİ ŞUBE MÜDÜRLÜĞÜ

KEDİ VE KÖPEK MAMASI SATIN ALINACAKTIR duYulMaYanduyur mu, duyulmaz.Ama sen duy, du-yulmayanı.Aş kendini…Labirentlerindesıkışıp boğulma. Sular durulur mu deme sakın, du-rulur.Yeter ki, iste.Gönülden…Ve gereğini yap bütün gücünle.Duyulmayan duyulur mu, evet, du-yulur.Sen duyulmayanı duy.
duy ki, farklı olasın.…hİSSEDİLMEYEN hissedilir mi, his-sedilmez.Ama sen hisset, hissedilmeyeni.Aş kendini.Duyargalarını gözden geçir.Temizle gerekirse.hassasiyetlerini artır, geliştir.İmkansızlıkların anaforunda boğul-ma.Bu kalp daha fazlasını kaldırır mıdeme sakın, kaldırır.Yeter ki, iste. Yürekten…Ve gereğini yap tüm gücünle.hissedilmeyen hissedilir mi, evet,hissedilir.Sen hissedilmeyeni hisset.
Hisset ki, farklı olasın.…GÖRÜLMEYEN görülür mü, görül-mez.Ama sen gör, görülmeyeni. Aş kendini.Gözlerini yıka, niyetini tazele.Gerekirse bir kere daha yap, birdaha, erinme.Görmenin niteliğini incele, farklıgörme şekillerine odaklan.Sadece gözünle değil, aklınla dagör.Yetmez, kalbinin gözünü de hare-kete geçir.Olmazların kıskacına sıkışma.Görülmeyen görülür mü deme sa-kın, görülür.Yeter ki, iste. Canı gönülden.Ve gereğini yap, tüm gücünle.Görülmeyeni gör.
Gör ki, farklı olasın.…SÖYLENİLMEYEN söylenir mi, söy-lenmez.Ama sen söyle söylenilmeyeni.Aş kendini.Kelimelerin sessizliğinde boğulma.Besili sözcükleri hisset, keşfet.İçini kendine ait olanlarla doldur.Mevcutla yetinme, oku, araştır, ço-ğalt cümlelerini.Bu dil fazlasını nasıl söyleyebilirdeme sakın., söyler.hem nasıl söyler… Yeter ki, iste.Tüm hücrelerinle.Ve gereğini yap tüm gücünle.Söylenilmeyeni söyle.
söyle ki, farklı olasın.…OLMAZLARI oldurmak elinde.Bu yeteneğe, bu idrake sahipsin.Paradokslarda sıkışıp kalma.Duyulmayanı duyabilir, hissedilme-yeni hissedebilir, görülmeyeni görebi-lir ve söylenmeyeni söyleyebilirsin. Ye-ter ki, iste.İste ki, kendinden kendini doğur.
doğur ki, farklı olasın.Ya Selâm.

UĞUR CANBOLAT

Duyulmayan
Duyulur mu?

İstanbul’dan ilçesine
Belediye Başkanı oldu
şimdi köy köy geziyor

İstanbul’dan yolu ve suyu olmayan mahallelere hizmet için memleketi Feke ilçe-sinde gelen ve belediye başkanı seçilen Cömert Özen, ilçede hizmet yarışı başlattı

İstanbul’dakİ iş hayatınıbırakarak 17 bin nüfuslu memle-keti Feke’nin sorunlarını çözüp veFekelilere hizmet için memleketi-ne gelen Belediye Başkanı CömertÖzen, yolu ve suyu olmayan ma-halle kalmaması için çalışmalarınısahada sürdürüyor.Seçimde verdiği sözleri yerinegetirmek için ilk söz verdiği Oruç-lu mahallesinde mahalle sakinleriile ilk halk meclis toplantısını ger-çekleştiren Başkan Özen, hayali-nin gelişmiş turizm doğa ve tarımile ilçenin Adana’da ilkel şartlardayaşayan mahallesi kalmaması içinmücadele edildiğini ifade etti.Adana büyükşehir belediyesi vedevlet kurumları ile birlikte böl-genin en önemli yol ve su sorunu-nu çözmek için çalışmaların baş-ladığını kaydeden Başkan Özeniki yıl içinde başlattığı çalışmala-rın hızla sonuçlanması için sefer-berlik içinde olduğunu ifade etti.Zor bir coğrafyada yolu suyusosyal alanları olmayan mahalle-lerin yeni modern görünümeulaştırmak, istihdamı arttırmakiçin geliştirdiği projeleri uygula-maya geçirmek isteyen BaşkanÖzen ilk halk toplantısını OruçluMahallesi’nde gerçekleştirdi.

Mahallede yaşayan vatandaş-lar ile bir araya gelen talepleri veihtiyaç belirlemelerini yerinde ya-pan Başkan Özen, yol ve su çalış-masının Devlet Su İşleri, AdanaBüyükşehir Belediyesi ve Feke Be-lediyesi olarak ortak iş birliği ileçözülmesi için çalışmaların yapıl-dığını kaydederek bölgede genç-ler için park, sosyal alanlar ve köymerkezinde ihtiyaçların giderildi-ği ortak bir yaşam alanlarını mo-dernize etmek için çabaladıklarınıifade etti. Başkan Özen, şuan su veyol sorunun en acil şekilde çözü-me kavuşması için çalışmalarınsürdüğünü kaydederek, “2 yıliçinde çözüme kavuşturmak içintüm ekibimizle var gücümüz ileçalışıyoruz” dedi. Oruçlu Mahallesakinleri belediye başkanın çalış-malarını beğeni ile karşıladıkları-nı ifade ederek yol, su ve tapu gibiacil çözüm bekleyen sorunlarınhızla çözülmesini beklediklerinikaydetti. Oruçlu Mahallesi’nde ya-pılan toplantı sonrası bölgeye ge-len iş makineleri ile mahalleninkış öncesi acil sorunları için çalış-ma başlatıldı. Başkan Özen, Fekeliüniversite okuyan gençlerin ilkharçlıklarının da belediyeden kar-şılanacağını kaydetti. (İhA)
Şehit Yarbay İlker

Çelikcan’ın babasından 
kurşun gibi sözler
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ingilTere Championship ekibi CardiffCity'nin teknik direktörü Erol Bulut, UEFAUluslar B Ligi 4. Grup'taki ilk maçında yarındeplasmanda Galler ile karşılaşacak A MilliFutbol Takımı'nın galibiyete yakın taraf oldu-ğunu söyledi.Cardiff City'nin tesislerinde AA muhabi-rinin sorularını yanıtlayan Erol Bulut, "Millitakımın son durumunu bilmiyorum, en sonHollanda maçı oynanmıştı, o maçı da hepi-miz biliyoruz. Haksızlığa uğradığımızı düşü-nüyorum. Hollanda’nın görmesi gereken kır-mızı kart pozisyonu vardı. O maçı geçseydik,İngiltere’ye karşı oynayacaktık. Final de gö-zükebilirdi. İngiltere güçlü bir ekip, finale gel-diler, bireysel futbolcu kalitesine de baktığı-nızda finalde olması gerekiyor diyorsunuzama sonuçta olmadı. Bizim de şanssızlığımızoldu. Galler’e karşı yeni bir başlangıç olacak.Hep birlikte göreceğiz. İnşallah iyi bir perfor-mansla milli takımın UEFA Uluslar Ligi'ndegruptan lider çıkması gerektiğini düşünüyo-rum." ifadelerini kullandı.Galler'in evinde iyi performans gösterenbir takım olduğunu belirten Bulut, "Gallermaçı kolay olmayacak, evinde iyi performansgösteren bir ekip. Yeni teknik direktörleriCraig Bellamy göreve geldi. Onun da ilk maçıolacak, o da kendini göstermek isteyecektir.Güzel bir maç olacağını düşünüyorum. Millitakımı kalitesi ve oynadığı futbolla birazdaha önde görüyorum. Avrupa Şampiyona-sı’nda inişler çıkışlar oldu ama milli takımınGaller maçını kazanacağını düşünüyorum."şeklinde konuştu.Erol Bulut, milli takım kaptanı HakanÇalhanoğlu'nun yılın futbolcusuna verilen Al-tın Top (Ballon d'Or) ödülüne aday gösteril-mesi hakkında ise, "Hakan Çalhanoğlu İtal-ya’da yıllardır istikrarlı bir performans göste-riyor. Milli takımda iyi performans gösterme-diğini çoğu kişi yazıyor, söylüyor, zaman za-man da haklı olabilirler ama Hakan Çalha-noğlu kaliteli ve üst seviyede bir futbolcu. So-nuçta Milan’da ve Inter’de gösterdiği perfor-mans ortada, boşuna o ödüle layık bir futbol-cu değil. Türk futbolcusu olarak bu ödüleaday gösterilmesi çok gurur verici. Inter’deoynadığı sistemle milli takımda oynadığı sis-tem ve oyuncular farklı. Doğal olarak milli ta-kımda performansı biraz düşük olduğundanegatif yorumlar olabiliyor ama Hakan Çal-hanoğlu milli takım için çok önemli bir fut-bolcu." değerlendirmesinde bulundu.Fenerbahçe'nin eski teknik direktörüErol Bulut, sarı-lacivertli ekibin yeni çalıştırı-cısı Jose Mourinho hakkında şöyle konuştu:"Mourinho ile başarı kavgasına girme-mek gerek. Listeyi açtığında kaç tane kupasıolduğunu her zaman gösterdi. Adamın haklıtarafı var, sonuçta kupaları kazanmış, ortadabir başarı var, bunu da kupalarıyla gösteriyor.Belki bu sene Fenerbahçe’de bir kupa dahaekleyecek. Değişik bir karakter, çok zeki.Mourinho'nun Türk futbolunu ve taraftarı iyianaliz ettiğini düşünüyorum. Bazı konuşma-larını dinledim, nereden girecek, nasıl konu-şacak, nasıl mesaj verecek, onları çok iyi ya-pıyor."Bulut, "Fenerbahçe, Mourinho ile özledi-ği şampiyonluğa ulaşabilir mi?" sorusunu,"Böyle bir teknik direktör getiriyorsanız he-definiz şampiyonluk olmak zorunda. Hattaben Fenerbahçe'nin Şampiyonlar Ligi’ne ka-tılamamasına, Lille’e elenmelerine şaşırdım.Tur atlayacaklarını ve Şampiyonlar Ligi’nekatılacaklarını düşünüyordum. Mourin-ho’nun ‘Şampiyonlar Ligi’ni kazanamayızama Avrupa Ligi’ni kazanabiliriz’ diye biraçıklaması oldu. Avrupa Ligi’nde daha ileriyegidebilirler, bu nedenle söylemleri yanlış de-ğil." şeklinde yanıtladı.Bulut, “Süper Lig’den ilgilendiğiniz oyun-cular oldu mu?” sorusuna şu yanıtı verdi:“Geçen sene devre arası görüştüğümfutbolcular oldu. Onlardan biri Umut Na-yir'dı. Umut Nayir'ı istedik. Transferi Pen-dikspor'a gerçekleşti, olmadı. Öyle bir dü-şüncemiz vardı. Forvet almayı düşünüyor-duk. O gerçekleşmeyince Granda'dan Fa-maray’ı aldık Bu sene öyle bir girişimimizolmadı. Süper Lig’den yabancı birkaç oyun-cu ile geçen sene de bu sene başında dagörüştük ama harcayabileceğimiz rakamlarbelli. Bu sene transfer konusunda daha ra-hattık. Geçen sene cezamız vardı, transferyapamıyorduk, sadece serbest futbolcu ala-biliyorduk. Bu futbolcular birkaç hafta son-ra tam alıştıktan sonra daha iyi sonuçlaralacağımızı düşünüyorum."

Cardiff City Teknik 
Direktörü Bulut'tan

milli takım ve Süper
lig değerlendirmesi

beşiKTaş'ın Portekiz temsilcisiBenfica'dan kiraladığı Joao Mario, tek-nik direktör Giovanni van Bronck-horst'la birlikte siyah-beyazlı takımınsezona harika başladığını söyledi.Joao Mario, Beşiktaş'ın YouTube ka-nalına açıklamalarda bulundu.Joao Mario, siyah-beyazlı kulübünher yerde tanındığını belirterek, "Harikataraftarlarımız var. Arkadaşlarım RafaSilva ve Gedson Fernandes de burada.Ayrıca önceki kulübüm Benfica'nın sim-gesi de kartaldı. Böylece her şey benimiçin çok netti." ifadelerini kullandı.Beşiktaş'a geldiği için çok mutlu ol-duğunu aktaran Portekizli orta saha,"Buraya gelmek istedim çünkü bir deği-şiklik arıyordum. Beşiktaş, en başındanberi çok netti. Kupalar kazanabilecekbir takım olduğumuzu düşünüyorum.

Başlamak için heyecanlıyım." diye ko-nuştu.Beşiktaş'a transfer olmasında RafaSilva'nın etkisinin olduğunu vurgulayanMario, "Rafa Silva ile birçok maça çıktımve gerçekten o benim iyi bir arkadaşım.O oynuyor diye tüm maçlarını izliyor-dum. Dolayısıyla bu sezon Beşiktaş'ı iz-lemeye başladım. İlk andan itibaren debu takıma katılmak istediğime ikna ol-dum." şeklinde konuştu.Beşiktaş'ın teknik direktörü Giovan-ni van Bronckhorst'la ilgili görüşlerinidile getiren Mario, "Onu futbolculuk yıl-larından tanıyorum. Gerçekten harikabir futbolcuydu. Sezona harika başladıve burada muazzam işler yapıyor. Buyüzden onun benimle ilgili fikirleriniduyacağım için heyecanlıyım." şeklindegörüş belirtti.

TurKcell Kadın Futbol Ligiekiplerinden Hakkarigücü, 5'i Afri-kalı 9 oyuncu transfer ederek güç-lendirdiği kadrosuyla sezona iddialıhazırlanıyor.Ligde son yıllarda gösterdiği ba-şarılı performansı bu sene de sür-dürmek isteyen Hakkarigücü, üst sı-ralarda yer alma hedefiyle başladığıyeni sezon hazırlıkları kapsamında8'i yabancı 11 futbolcuyla yollarınıayırdı.Eksik bölgeleri başarılı oyuncu-larla doldurmak için transfer çalışmaları-nı sürdüren Hakkari ekibi, ALG'den 24 ya-şındaki kaleci Hilal Subay, Trabzons-por'dan 23 yaşındaki stoper Sevgi SevinErgen ve 20 yaşındaki sağ bek MeryemKüçükbirinci ile Amed Sportif Faaliyet-ler'den 27 yaşındaki orta saha Güzide Al-çu'yu renklerine bağladı.Takımdaki 8 yabancı futbolcusundanbirini kadroda tutan Hakkarigücü, mena-jerlerin önerisiyle bir süre takip ettiğiBurkina Fasolu 21 yaşındaki orta sahaRasmata Sawadogo, Ganalı 23 yaşındaki

forvet Elizabeth Owusuaa, Botsvanalı 22yaşındaki stoper Lone Gaofetoge, Zambi-ya'dan 23 yaşındaki sağ bek LushomuMweemba ile 26 yaşındaki sol kanatMartha Tembo'yu da transfer etti.Kente gelen yeni transferler, MerzanFutbol Sahası'nda sezon hazırlıklarınısürdüren takım arkadaşlarıyla çalışmala-ra başladı.Kadrosuna 2 futbolcu daha katmayıhedefleyen Hakkarigücü, 8 Eylül'de saha-sında karşılaşacağı Fatih Vatanspor'u ye-nip lige iyi bir başlangıç yapmak istiyor.Takımın Teknik Sorumlusu Cemile Ti-

mur, AA muhabirine yaptığı açık-lamada, yeni sezon için iyi birkadro kurma çabasında oldukla-rını söyledi.Geçen seneki kadronun bü-yük bölümünü yenilediklerinibelirten Timur, şöyle konuştu:"Bu sezon için 5 yabancı, 4Türk futbolcu transfer ettik. Ligi-miz 8 Eylül'de başlıyor. Umarımiyi bir sezon geçiririz. Takviyele-re ihtiyacımız var çünkü ligintemposu ve kalitesi üst düzeyde.Süper Lig'de mücadele etmek kolay değil.Yaşadığımız maddi sıkıntıdan dolayı tak-viye yapmakta zorlanıyoruz. Ligdeki ta-kımlar kaliteli. Kulüplerin imkanları iyi.Biz de Sayın Valimizin desteğiyle çalışma-larımızı sürdürüyoruz. Altyapımıza daağırlık verdik. Altyapıdan A takıma 3 fut-bolcu getirdik. Bu ligde kalabilmek içintransfer şart. Altyapımız şu an iyi aşama-da. Ligde çok iyi takımlar var. Biz de Hak-karigücü olarak yıllardır bu işin içindeyiz.Hiçbir rakibimizden çekinmeden müca-dele edeceğiz."

Trabzonspor Divan Başkanlık
Kurulu Başkanı Mahmut

Ören'den kenetlenme çağrısı
Trabzonspor Divan BaşkanlıkKurulu Başkanı Mahmut Ören, artık ba-şarıya odaklanmak için teknik direktörtartışmasını bitirmeleri gerektiğini, bun-dan sonra camiaya ve taraftarlara, takı-mın arkasında tek vücut olmanın düştü-ğünü belirtti.Ören, yaptığı yazılı açıklamada, tek-nik direktör Şenol Güneş ile anlaşıldığınıanımsatarak, "Trabzonsporumuzun tek-nik direktörü görevine başladı." ifadesinikullandı.Çok ağır eleştiriler yapılmaması ge-rektiğini vurgulayan Ören, şunları kay-detti: "Sevdalısı olduğumuz Trabzons-por'un, bundan sonra her şart, koşul vezeminde başarılı olabilmesi için yürek-ten desteklemeliyiz. Şanlı tarihi binlerceyıl öncesine dayanan şehrin yarattığı bü-yük Trabzonspor markasına daha fazlazarar vermemeliyiz. Unutmamalıyız krizve kaoslarla ancak marka değerimize za-rar veririz. Artık başarıya odaklanmakiçin teknik direktör tartışmasını bitirme-liyiz. Bundan sonra camiaya ve taraftaradüşen takımımızın arkasında tek vücutolmaktır. Zaman birlik ve beraberlik za-manıdır."

Kasımpaşa Kulübünün Kemerbur-gaz'da bulunan Turgay Ciner Tesisleri'ndegerçekleştirilen toplantının ardından basınmensuplarına açıklamalarda bulunan Kulüp-ler Birliği Başkanı Ali Koç, lacivert-beyazlı ku-lübün yetkililerine teşekkür etti.Tesislerin çok güzel olduğunu vurgula-yan Koç, "Fatih Saraç Başkana teşekkür et-mek istiyorum, bizi çok güzel ağırladılar. Böy-le bir tesisi görünce insanın içi cız ediyor,açıkçası kıskandık. Allah herkese böyle tesisnasip etsin. Türk futbolunun gelişmesi açı-sından herkesin böyle bir tesise ihtiyacı var.Kasımpaşa'yı tebrik ediyorum." dedi.
"İnanıyoruz ki bu çalışmalarla
değişik bir yapı içinde olmamız
yüksek ihtimal"Kulüpler Birliğinin, olağan toplantıda biraraya geldiğini ve toplantıya, 3 kulübün katı-lamadığını dile getiren Koç, "Gelecek haftaTürkiye Futbol Federasyonuna ziyaretimizolacak. En önemli maddelerden birisi Mer-kez Hakem Kurulunun (MHK) yapısıydı.'Türkiye'de hakemlik müessesesi nasıl olma-

lı, hakemler nasıl eğitilmeli, atamalar nasıl ol-malı, Avrupa'daki örnekleri nasıl' diye bir ça-lışma yaptık. İnanıyoruz ki bu çalışmalarladeğişik bir yapı içinde olmamız yüksek ihti-mal." diye konuştu.Her kulübün kendisine yapıldığını dü-şündüğü hatayı yeri gelince basın önünde,yeri gelince federasyonda gündeme getirdiği-ni hatırlatan Koç, şöyle devam etti:"Buradaki temel kanaat, Türk futbolu-nun ilerlemesi için hakemlik müessesesinindaha iyi ilerlemesi. Ama biz Türkiye'dekihata seviyesinin kabul edilemez seviyede ol-duğunu düşünüyoruz. Bunun dışında tali-mat değişiklikleri var ve bizi bekleyen enbüyük yenilik, önümüzdeki seneden itiba-ren hayata geçirilecek e-bilet sistemi. İstis-nasız tüm kulüpler bu modele karşı. Kanu-nun bize emrettiği şekilde yapılmasınındoğru olmadığını, çok ciddi seyirci kaybınasebebiyet vereceğini değerlendiriyoruz. Biraltyapı ihalesi yapıldı. Şimdi kulüpler biletle-me şirketiyle anlaşıp, bu şirketin altyapısınauyumluluk sağlanmasını bekleyecek. Hepi-

miz kendi kulüplerimiz için bir çözüm ara-yacağız. Bunları konuştuk. Bugün kanunbunu emrediyor ama istisnasız SüperLig'deki ve 1. Lig'deki tüm kulüpler bu siste-min olmamasını tercih ediyor. Biz yıllık geli-rimizin yüzde 15'ini bu sisteme vermek zo-runda kalıyorduk, bu da çok yüksek biroran."Hakem performanslarının Türk futbolu-nun en önemli sorunlarından birisi olduğu-nu vurgulayan Koç, TFF'nin aldığı kararlarve vakfın bu konularla ilgili bakış açısını şuşekilde aktardı:"Türk futbolunun en önemli kangrenihakem performansı. Bunlar hepimizin sor-guladığı konular. Bizler dünyanın yatırımınıyapıyoruz, gönüllü olarak ciddi mesai harcı-yoruz. Bir hakem kararıyla bu yatırımlar cid-di şekilde etkileniyor. Tabii ki hata olacakama sistematik şekilde olmasının son bul-ması lazım. Bu federasyonun kafasında biryol haritası olduğunu düşünüyoruz. Hakemakademisi diye bir şey açıklanmıştı, ilk baştabize mantıklı gelmişti. Bir baktık ki paralel

bir yapılanma gibi gidiyor. Mevcut TFF yöne-timi bunu kaldırdı. Hep söylüyorum, TFF de-ğişiyor, MHK değişiyor, başkanlar değişiyor,tek değişmeyen hakemler. Bizim artık gençhakemleri ortaya çıkarmamız lazım. Ha-kemlerin iyi performansla ödüllendirilmesi,kötü performansla cezalandırılması lazım.Yol haritası inşallah istediğimiz sonuçları ve-rir. Samimi bir çaba olduğunu görüyoruz. Buyolculukta bizim de çorbada tuzumuzun ol-ması lazım. En çok bizim canımız yanıyor.Bir önceki federasyonun başlattığı MHK'ninyapılandırılması gibi bir çalışma vardı. Amabir gerçek var ki bu şekilde ilerleyemeyiz.Hakemler de artık pabucun pahalı olduğunubilmeli. Ahbap çavuş ilişkileriyle FIFA kokarttakılmamalı. Kimse alt klasmandan üst klas-mana bu ilişkilerle yükselmemeli. Bir sürüsorunlar var. Federasyon bu konuda samimi,bizlerle çalışmak istiyor. Beraber bu sorun-ları aşabileceğimizi düşünüyoruz. Tabii kizaman alacaktır ama bu şekilde bu iş gide-mez. Bunun da böyle olduğunu fark eden birfederasyon olması da bize mutluluk veriyor."

Kulüpler Birliği Başkanı Ali Koç'tan,
HAKeMlerle ilgili AçıKlAMA

Hakkarigücü Kadın Futbol Takımı yenilenen
kadrosuyla lige iddialı hazırlanıyor

Joao Mario, Beşiktaş'ın Van Bronckhorst'la
sezona çok iyi başladığını düşünüyor

Kulüpler Birliği Başka-nı Koç, vakfın yaptığıtoplantıda hakemlerleilgili konuların gün-dem maddelerindebaşı çektiğini, bu ko-nularla ilgili olarak daTürkiye Futbol Fede-rasyonu ile ortak çalış-ma yürütmek istedik-lerini söyledi.
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bilim

Üç yeni Nitro oyun monitö-
rü, 24 ve 27 inç panelleri,
600 Hz’e kadar ultra yük-
sek yenileme hızları ve

AMD FreeSync™ Premium
sertifikası ile bir üst seviye-
de oyun görselleri sunuyor

nYUNUS fİLİZ
acer, geniş bir kullanıcı kitlesine hi-

tap eden ve çok çeşitli uygulamalara el-
verişli yeni Nitro oyun ve akıllı monitör-
lerini tanıtarak ekran portföyünü ge-
nişletti.  acer, yeni Nitro oyun monitör-
lerini, 600 Hz’e kadar çıkan yenileme
hızlarıyla beraber yüksek çözünürlük-
ler sunan performansları sayesinde pa-
zarın bugünkü en hızlı modelleri arası-
na sokmayı başarıyor. Bu monitörler
ayrıca, 0,1 ms’ye kadar düşen hızlı tepki
süreleri ve sorunsuz, yırtılmasız bir
oyun deneyimi için aMD freeSync™
premium teknolojisiyle geliyor.

Hem yeni Nitro monitörler hem de
yeni acer akıllı monitörlerin her biri,
entegre WebOS platformu, ekran yan-
sıtma teknolojisi ve Wi-fi ve Bluetooth
desteği gibi özellikleriyle kullanıcıların
cihazlardan doğrudan içerik stream et-
tikleri anlarda veya çalışırken kullanım
rahatlığı ve pratikliği artırıyor. 

Yeni Nitro oyun monitörleri, bir son-
raki seviyeye geçmek isteyen, daha iyi
oyun deneyimi düşleyen, ek özellikler
ve kapsayıcı bir atmosfer arayan oyun-
cuları hedefliyor. İki adet 27 inç ve bir
adet 24 inç ekran büyüklüğüne sahip
aMD freeSync premium uyumluluğu
sunan monitörler, ekran titremesini ve
yırtılmayı en aza indirerek daha akıcı
kareler sağlıyor. Bu “Ultra Hızlı” moni-
törler, yüksek çözünürlüklü paneller,
son derece hızlı yenileme hızları ve çar-
pıcı tepki sürelerini bir araya getirerek
üst düzey performans sunuyor.  600 Hz
yenileme hızı ve 0,1 ms G-to-G (Griden
Griye) tepki süresi ile piyasada bulunan
en hızlı oyun ekranlarından biri olan 24
inç Nitro XV240 f6, fHD çözünürlüklü
bir monitör olarak karşımıza çıkıyor.
Monitör, etkileyici parlaklık ve renk
üretimi sağlamak için VeSa Disp-
layHDr™ 400 sertifikasıyla beraber
yüzde 95 DcI-p3 renk gamını destekli-
yor. 520 Hz yenileme hızına sahip fHD
(1920x1080) IpS paneli ve griden griye
0,5 ms tepki süresi ile 27 inçlik oyun
monitörlerinden biri olan Nitro XV270
f5; bu özellikleriyle oyuncuları aksiyo-
nun tam ortasına taşıyor. HDr10 sertifi-
kalı ekran, 400 nit’lik en yüksek parlak-
lık değeri ve 100.000.000:1 dinamik
kontrast oranı ile olağanüstü renkler ve
kareler sunuyor.

Son olarak, en yeni oyun ekranların-
dan biri olan Nitro XV270U f5, 27 inçlik
WQHD (2560x1440) IpS ekranı, 500 Hz
yenileme hızı ve 0,5 ms griden griye
tepki süresi ile dikkat çekiyor. Monitö-
rün HDr10 ve yüzde 99 srGB renk
gamı desteği, 250 nit parlaklık ve
100.000.000:1 kontrast oranı ile bir
araya geldiğinde cihaz, her türlü oyun
ortamında bulanıklıktan uzak görüntü-
ler, olağanüstü renk üretimi ve gerçekçi
sahneler sunuyor. Tüm Nitro monitör-
ler, en yeni oyun konsollarında WQHD
çözünürlük desteği için bir HDMI ve bir
Displayport bağlantı noktası ile birlikte
geliyor. acer’ın yeni akıllı monitörleri,
kullanıcıların bir dizüstü bilgisayar aç-
madan veya başka bir cihaza bağlanma-
dan kolayca internette gezinebilmesi,
çalışabilmesi ve oyun oynayabilmesi
için entegre WebOS ile birlikte geliyor.
WebOS, aynı anda birden fazla görev
yürütme, akıcı içerik oynatma, kesinti-
siz kullanıcı arayüzü navigasyonu ve
içerik yönetimi sağlıyor. 

Acer, 600 Hz’e 
kadar yenileme 
hızı sunan “Ultra 

hızlı” nitro 
monitör tanıttı

nNUr BaTU
acer, yeni Intel® Core™ Ultra iş-lemcilerle (Seri 2) desteklenen ilk Swiftmodelleri olan yeni Swift 14 AI ve Swift16 AI Copilot+ PC’leri piyasaya sürdü.Ultra şık, çarpıcı dizüstü bilgisayarlar, enson bilgi işlem yetenekleriyle donatıldıve güç gerektiren yapay zeka iş yükleri-nin üstesinden gelmek için Saniyede 48Trilyon İşlem (TOPS) NPU yapay zekaperformansına sahip. Acer Inc. DizüstüBilgisayarlar Genel Müdürü James Lin,“Acer'ın en yeni Intel Core Ultra işlemcidestekli yapay zeka bilgisayarlarının pi-yasaya sürülmesi, müşterilerin yaşamla-rına anlamlı bir gelişme getirecek. Enyeni Swift Copilot+ PC’ler, Acer müşteri-lerinin evde, okulda ve işte daha iyi or-ganize olmalarına, eğlenmelerine vedaha fazlasını başarmalarına yardımcıolacak yeni yapay zeka deneyimlerisunmaya hazır.” dedi.  Intel Başkan Yardımcısı ve İstemciBilişim Grubu Genel Müdürü MichelleJohnston Holthaus da şunları ekledi:“Günümüzün hızlı tempolu çalışma or-tamı, olağanüstü performans, uzun pilömrü ve gelişmiş güvenlik özellikleri su-nan, aynı zamanda üretkenliği artırmakiçin yapay zeka yeteneklerinden yarar-lanan bir dizüstü bilgisayar gerektiriyor.Tamamen yeni Intel Core Ultra işlemci-lerimizden güç alan Acer Swift 14 AI veSwift 16 AI, Acer ve Intel arasındakiuzun süreli işbirliği sayesinde mükem-mel donanım tasarımı ve güç tasarruflubilgi işlem kombinasyonu ile bu taleple-ri karşılıyor ve aşıyor.” Yeni Acer Swift 14 AI (SF14-51/T)ve Swift 16 AI (SF16-51/T), yapay zekaiş yüklerini hızlandırmak için CPU gene-linde bilgi işlemi optimize eden yeni In-tel Core Ultra işlemciler, yerleşik Intel®Arc™ grafikler ve yeni nesil sinir işlemebirimi (NPU) ile sınıfının en iyi yapayzeka performansını sunuyor. Sonuç ola-rak da yeni dizüstü bilgisayarlar üret-ken yapay zeka görevlerini ve yaratıcılı-ğını kolayca hızlandırabiliyor. Ayrıcaödünsüz performans için tasarlanmışyeni P-çekirdekleri ve E-çekirdeklerinesahip modeller, olağanüstü güç verimli-

liği ve pil ömrü sunuyor. Yeni dizüstü bilgisayarlar, kullanıcı-ların dijital varlıklarını biyometrik gü-venlik ve donanım ve yazılım seviyele-rinde yerleşik koruma katmanları ilegüven altına alıyor. Yeni Intel® PartnerSecurity Engine, zorlu yapay zeka işyükleri için yüksek performansı korur-ken veri gizliliğini ve kod bütünlüğünükorumaya yardımcı oluyor. Ayrıca Mic-rosoft Pluton güvenlik işlemcisi, her ikimodelin de yongadan buluta güvenliksağlayan güvenli çekirdeklere sahip bil-gisayarlar olmasını sağlıyor. Yeni Swiftdizüstü bilgisayarlar, parmak izi okuyu-cu veya 1440p QHD IR web kamerası ileyüz tanıma yoluyla biyometrik oturumaçmayı destekleyen Windows Hello ilebirlikte geliyor. Öte yandan dizüstü bil-gisayarlar, web kamerasının yanındakiyakınlık sensörünün kullanıcının varlı-ğını algılamasını, kullanıcı uzaklaştığın-da ekranı otomatik olarak kilitlemesinive kullanıcı geri döndüğünde cihazıuyandırmasını sağlayan Acer User Sen-sing teknolojisi ile kullanıcıların hassasbilgilerini koruma altına alıyor.
Premium Tasarım Yeni dizüstü bilgisayarların perfor-mansı ve yetenekleri, birinci sınıf kasatasarımıyla, şık ve modern bir stille ta-mamlanıyor. Alüminyum kapak dinamikyanardöner efektli şık bir simgeye sa-hipken, dokunmatik yüzey NPU kulla-nıldığında veya Copilot etkinleştirildi-ğinde bir AI Etkinlik Göstergesi ile ay-dınlatılıyor. Her iki yeni dizüstü bilgisa-yar serisi de uzman mühendislik ve 180derecelik pürüzsüz menteşeler sayesin-de tek elle kolayca açıla-biliyor. Ayrıca, her iki-si de ince ve hafif ta-sarımları sayesin-de elde veya çan-tada kolayca taşı-nabiliyor. Diz-üstü bilgisa-yarların tasarımı ka-dar çarpıcı olan bir diğer özellikleri de90 Hz yenileme hızı, mükemmel DCI-P3renk doğruluğu ve HDR TrueBlack 500

sertifikası ile ultra akıcı oynatma sağla-yan muhteşem OLED ekranları. Swift 14AI, 14 inç 3K veya 2K çözünürlüklüOLED ekranla sunulurken, Swift 16 AIserisi tümü Eyesafe 2.0 sertifikalı 16 inç3K OLED panele sahip olarak geliyor.Buna ek olarak her iki dizüstü bilgisayarserisi kalem veya parmak ucu kullanansezgisel ekran kontrolleri için IPS do-kunmatik ekran seçeneğiyle sunuluyor.Acer, ayarları zahmetsizce düzenleyen,videoları görüntülemeyi optimize edenve iletişimi yükselten akıllı yapay zekaçözümlerini kullanıcıların parmak uçla-rına getiriyor. Her iki dizüstü bilgisayar-da da Acer LiveArt gibi yararlı yapayzeka özelliklerine tek dokunuşla erişimiçin özel bir AcerSense tuşu bulunuyor.Acer Assist uygulaması, güvenliğin çokönemli olduğu durumlarda özelolarak yüklenen belgele-ri aramak, özetle-mek ve bil-gisayarlailgili sorungidermeyeyardımcı ol-mak için cihaz-da yerel olarakçalışıyor. Yapayzeka desteklikonferansaraçları ara-

sında 1440p QHD IR web kamerası veüçlü mikrofon dizisini tamamlayan AcerPurifiedView™ 2.0 ve Acer PurifiedVoi-ce™ 2.0 yer alıyor. Böylece kullanıcılarkarşılarındakine en iyi şekilde görünüpseslerini daha iyi duyurabiliyor. Ayrıca,Copilot+ PC AI deneyimleri bu yıl gele-cek ücretsiz güncellemelerle Swift ci-hazlarında kullanılabilecek. Yeni dizüstübilgisayarlar baştan sona performansodaklı olarak tasarlandı; çeşitli uygula-malar ve koşullar arasında sinerji için32 GB’a kadar LPDDR5X-8448 bellek ve2 TB’a kadar PCIe Gen 4 NVMe SSD iledonatıldı. Yeni dizüstü bilgisayarlar, Wi-Fi 7 ve Bluetooth™ 5.4’'ün yanı sıraHDMI 2.1 ve Thunderbolt 4’ü destekle-yen iki USB Type-C dahil olmak üzereçeşitli bağlantı noktaları aracılığıyla hızlıve güvenilir bağlantılar sağlıyor. Swift14 AI ve Swift 16 AI, Acer’ın Earthion gi-rişimini ve sürdürülebilir uygulamalaraolan bağlılığını devam ettiriyor. Cihazdatüketici sonrası geri dönüştürülmüşplastikler kullanılıyor, yüzde 100 geridönüştürülmüş ambalajla gönderiliyorve EPEAT Gold kaydı yer alıyor.  AcerSwift 14 AI (SF14-51/T) EMEA bölge-sinde eylül ayında 1.199 euro’dan başla-yan fiyatlarla satışa sunulacak. AcerSwift 16 AI (SF16-51/T) EMEA bölge-sinde aralık ayında 1.299 euro’dan baş-layan fiyatlarla satışa sunulacak.

Acer, güçlendirilmiş yeni 
Swift Copilot+ PC dizüstü 
bilgisayarlarını tanıttıAcer’ın Intel® Core™ Ultra işlemcisiyle (Seri 2) güçlendirilmiş en yeni Swift Copilot+ bilgisayar-ları, 48 TOPS’a kadar AI performansına ve Swift 14 AI’da 29 saate kadar video oynatmaya kat-kıda bulunan entegre bir NPU ile inanılmaz AI performansı için yeni gelişmiş özelliklere sahip 

nYUNUS fİLİZ
KaSperSKY, kimlik avı istismarıiçin Interbrand tarafından hazırlananEn İyi Küresel Markalar 2023 sıralama-sındaki 25 şirketten oluşan bir örneğiele alarak analiz etti. 2024'ün ilk yarı-sında, dünyanın dört bir yanından kulla-nıcılar bu markaları taklit eden sahtekaynaklara yaklaşık 26 milyon kez eriş-meye çalıştı. Bu sayı Ocak-Haziran 2023dönemine göre yaklaşık yüzde 40 dahafazla. Kaspersky uzmanları bu keskinartışı, kullanıcıların dikkatindeki düşüş-ten ziyade dolandırıcılık faaliyetlerinde-ki artışa bağlıyor. Siber suçlular, kullanı-cıların verilerinin ve paralarının peşin-den koşma konusunda daha agresif halegeliyor. İncelenen markalar arasında si-ber suçlular, kullanıcı adları ve parolalargibi kimlik bilgilerini çalma girişimlerin-de öncelikli olarak Google hizmetlerinihedef aldı. Kaspersky çözümleri, kulla-nıcıları Google hesap bilgilerini verme-leri için kandırmak üzere tasarlanmışkimlik avı web sitelerine erişmek içindünya çapında 4 milyondan fazla girişi-mi engelledi. Google'ın ardından Face-

book kullanıcılarına yönelik yaklaşık 3,7milyon girişim gerçekleşirken, Amazonyaklaşık 3 milyon ile üçüncü sırada yeraldı. Microsoft ve DHL sırasıyla 2,8 mil-yon ve 2,6 milyon girişimle ilk beş sırayıtamamladı. PayPal, Mastercard, Apple,Netflix ve Instagram, 2024 yılında sibersuçluların kimlik bilgileri ve para içinhedef aldığı ilk 10 marka arasında yeraldı. Bazı markaların kimlik avı saldırıgirişimlerinde geçen yıla kıyasla dahayoğun hedef alındığı ortaya çıktı. Goog-le'a yönelik kimlik avı saldırıları,2024'ün ilk yarısında geçen yıla kıyaslayüzde 243 büyüme göstererek üç kattanfazla arttı. Mastercard, hassas veri vepara çalma girişimlerinde yüzde210'luk artış görürken, onu saldırı giri-şimlerinde her biri iki kat artış yaşayanFacebook ve Netflix izledi. KasperskyGüvenlik Uzmanı Olga Svistunova, şun-ları söyledi: "Bu yıl Google'ı hedef alankimlik avı girişimlerinde önemli bir ar-tış gözlemledik. Bir kimlik avcısı Gmailhesabına erişim sağlarsa, potansiyel ola-rak birden fazla hizmete erişebiliyor. Buda servisi birincil hedef haline getiriyor.

Para çalmayı amaçlayan Mastercard’ayönelik kimlik avı saldırıları, mal satı-yormuş gibi görünen ve sözde Master-card ile ödeme seçeneği sunan sahteçevrimiçi mağazaların çoğalmasıyla art-mış görünüyor. İlginç bir şekilde, Micro-soft kimlik avı kaynaklarına yapılan tık-lamalarda bir düşüş yaşadı. Bu markakurumsal kimlik avı için sıklıkla hedefalındığından, bu düşüş çeşitli kuruluş-larda siber okuryazarlığın artmasınabağlı olabilir. DHL'de de bir düşüş göz-lemledik. Bu da analiz ettiğimiz çeşitlitaşımacılık ve lojistik markaları arasın-da ortak bir eğilim olarak öne çıktı."İlk 10'a giremeyen, ancak giderekdaha fazla hedef haline gelen diğer mar-kalar arasında 2024'te sekiz kat artışla240 bin kimlik avı girişimine maruz ka-lan HSBC ve üç kat artışla 300 bindenfazla saldırıya maruz kalan eBay yer alı-yor. Airbnb, American Express ve Linke-din’e yönelik girişimler sırasıyla %174,%137 ve %122 artış kaydetti.Tanınmış markalar siber suçlulariçin başlıca hedefler olsa da niş marka-lar da bu tehditten muaf değil. Dolandı-

rıcılar genellikle yüksek talep, mevsim-sel trendler veya başka nedenlerle ürünve hizmetleri hedef alıyor. Bu riskleri et-kili bir şekilde yönetmek ve azaltmakiçin Kaspersky uzmanları şunları öneri-yor: Çevrimiçi varlıklarınızı izleyin. Mar-kanızı arama motorlarında, sosyal med-yada ve pazar yerlerinde düzenli olarakarayın. Olası bir tuzağa düşmeden öncekimlik avı kaynaklarını bulmak için bugörevi kanıtlanmış bir siber güvenliksağlayıcısına yaptırmayı düşünün. Örne-ğin, Kaspersky bu amaçla özel bir engel-leme aracı sunmaktadır.Müşterilerinizi eğitin ve bilgilendi-rin. Örneğin resmi web sitenizde ürünü-nüzü satın alabilecekleri yetkili kaynak-ları listeleyebilir, resmi iletişim kanalla-rını vurgulayabilir ve kimlik avı girişim-lerini kamuya açık bir şekilde bildirebi-lirsiniz. Finans alanında ya da siber suç-luların sıklıkla ilgisini çeken başka birhassas alanda çalışıyorsanız, müşterile-rinizi bu konuda uyarın ve kandırılmariskinin arttığına dikkatlerini çekin. On-lardan aldıkları e-posta ve mesajlaradaha fazla dikkat etmelerini isteyin.

Kaspersky uyarıyor: Kimlik bilgisi
hırsızlığı için en çok Google, Facebook 
ve Amazon kullanıcıları hedef alınacak
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